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10S ANGELES, CALIFORNIA, WEDNESDAY, FEBRUARY 9, 1972 8:25 AM

THE COURT: All right. The record will show that the
defendant‘is present with his counsel; Mx, Manzella for the
Péople.

And tha Court is about to, for the purpose of
Mr. Denny's motion to suppress the statement of the witness,
hear the taps of a conversation betwsen the witness and
certain police officers.

The information that the Court has is that this
tape, which was taken of Mr. Springer's stateéments to Los
Angeles Police Office:a -« ywho are they, Mr. Manzella?

Can you identify it for the ~-

MR, MANZELLA¢ 1 have the box.

THE CLERK: The slip's inside there.

'ﬁR. HAHZEELA;-'foicergﬂinlaen,'N-i-e-l-s-adn;
Gutinrrez,'G—u-t-iré-f-i-e-z; and]Patchutt, P-a<t-c~h-e-t-t.

It was taken at Parker Center Interview Room
No. 318 at 8:50 in the morning on November 12th of 1969,

THE COURT: Very well. 'Do you want that tape marked
People's Special Exhibit next in order? That would be 3,

I believa.

MR. DENNY: I think it would be the Court's Special 3,
your Honor. |
THE CLERK: The Court's. We didn't mark anything

for the People, not a Special Exhibit.
THE COURT: All right. It will be the Court's Special
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Exhibit 3.

o

Exhibit No, 3 was commenced in open court; later
it was continued and concluded in chambers.)

(Whereupon, the playing of Court's Speclal
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LOS ANGELES, CALIFORNIA, WEDNESDAY, FEBRUARY 9, 1972 12:38 PM

i

H

Lo

THE COURT: All right. The raecord will show the
defendant to be present with his counsel.

The Court has, since its ruling concerning Mr,
Springer, and Mr, Springer's status, heard a tape of conversa~
tiong by Mr. Springer,

The Court has heard most of the tape, and I under-|
stand that you wish to present further evidence, Mr. Denny.

MR, DENNY: Yes, that's correct, your Honor.

I would like to call Officer Sartuche.

THE CLERK: You do solemnly swear that the testimony you)
are about to give in the cause now pending before this court,
shall be the truth, the whole truth, and nothing but the
truth, so help you God?

THE WITNESS: I do.

PHILIP L. SARTUCHE,

called as a witness by and on behalf of the defendant, having
been first duly sworn, was examined and testified as follows:

THE CLERK: Please take the gtand and be seated.

Plaase state and spell your full name.

THE WITNESS: Philip L. Sartuche; S-a-r-t-u~c~h-e.

THE REPORTER: Philip with one "1" or two "114"7

THE WITNESS: One "1",

DIRECT EXAMINATION
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BY MR. -DENNY:

4

Q  What is your occupation and assignment now,
six? o o | |

A I'm a police officer for the City of Los Angeles,
assigned to Robbety-ﬂémicidé'Division. .

Q And ware you so assigned in October of 19697

A I was.

Q And who were your partners at that time or
partner?

A Sergeant Nielsen,

Q Spell it, please.

A N-i~-e-1-s~e-n.

Q First name?

A Michael.

Q And among other duties, were you assigned to
the investigation of the Tate and La Bianca murders?

A 1 vas.

Q With whom were you working on that specifically?

A Sergeant Manuel Gutierrez; Sergeant Frank
Patchett.

Q Could you spell the last name?

A  P-a-~t-c~h-e=t-t,

Q Yes?

A Mainly with those two individuals, including -~
wall, three, if you include Sergeant Nielsen.

Q And did you receive some information from officers)
detectives at the Venice Police Station, concerning information

which had been given to them by one Alan Springer, sometime in
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October of 19697
That is, the information having been given to
them In October?
A Yes, 1'received some information.
Q  4nd from whom did you receive that information?

A . I believe it was through Sergeant Gutierrez.

1 !

.
"
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Q And do you know =~ do you know when it was that
you received this information about Springer having said some-

thing about the Manson Family?

Q . Was it in October?
A Ges, I'm not sure. The latter part of October,

first part of November is zbout as di&sé'as I could get to it.
Q  and did you receive at any time any written
memoranda, Any repors offany'ktnd from the Venice detectives or
police officers, éareaining to their conversation with
Mr, Springer? '
. Not that I regall,
Q Now, when is the first time that you personally
had any conversation or contact of any kind -~ whether verbal

or written or phone or in person =-- with Mr. Springer?

A There again, November.
Q Well —-—
A About the first part of November of 1969.

Q Angd was this initiated by yon or by him?

A I belisdve the first time I met him, heé was
already in the ¢ffice and holding a conversation with some
other people. Aand I was introduced.

Q Well, Aid you come in on the middle of that

conversation?
A It wag already taking place, yes.
Q Now, was this conversation being tape-recorded,

to your knowledge, at the time?

A Yes, I believe it was.

[}
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Q Well, you say you balieve it was. Do you have
knowledge of your Own that lt was?

A Hunm == no. The only thing I'm using as my focal
point here, and that's the date of the tape that I brought to
Court earlier today.

Q Well, was that the &ape-recorded conversation which
you are referring ag your first contact with Mr. Springer?

A I bgliqy; 20,

Q I Wkli;'was there any earlier conversation, other
than that cénvq:aqgion that was racorﬁeq on the tape, that yon
brought to court tdday? - B '

A Not that-x_rgcgl},: o

Q Well, when you.s;yJ“Hbt that I recall,” ara you
making a positive statemeht that there was no earlier
conversation between you and Mr. Springer?

y: I don't remember, That's the only one I recall,

and when I «- I can probably clarify that a little further for

you.
I checked all of the tapes I had regarding this

case, and thiz is the only one I could find. 86 I know I did
not tape any other converaations.

Q Well, did you have any conversations with

. Mr, Springer before this converxsation which was memoralirzed in
2

this tape that you brought? _

A I don't recall, Coungel. I don't remember,

Q Well, did you make a report of the Ffirskt conversa-
tion that you had with Mr. Springer?

a ¥o, I did not.

1
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Q Did anybody, to your knowledge, make such a report

ups; of those officers that you've mentioned? Neilson,

-‘Gutiarxéz, Patchett, or yourself?

A I would have to check; Counsel., I couldn't give
you an answer right‘naw.

g Did you make a written report of this conversation
which was yrecorded on tape? You or any of your fellow officexrs?

A I did not, and I do not know 4if they did,

Q Well, was somebody taking notes, to your knowlaedge,

durifig the course of that conversation?

A I did not sit in on the conversation:. I marely

passed, and thay told me who he was, and I left.
Thaﬁ’é aboiut the extent of that first meeting with

Mr. Springer. . '

Q sa_ihat‘-- Who, theng'wna conducting that interview
with Mr. Springer?

A Sargeantléutierrez and Bergeant Patchett.

Q ALl xight, So you don't know what was sald at the
beginning of the convaraaﬁion: is that right?

A That's correct.
Have you heard thal tape?
Not recently.
Well, have you heard it ever?
I believe so.

o op O Y

Well, that tape gtarts in nid-conversation some-
where. Do you know what happened to the first part of that
tape, if anything?

A No, sir.
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grounds that it assumeés that there was more to the tape.

MR, MANZELLA: Your Honor, I object to that on the

THE CQURT: Sustained.

-

2
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Q BY MR, DENNY: Do you recall specifically where
that recording -- strike that -~ where that interview was
held? It was held in one of the regular interview rooms at
Parker Center?

A Yes, s8ir.

Q And those interview rooms are specifically set up
80 that conversations held therein can be tape-recorded, is
that correct?

A If so desired, yes.

g And as an officer assignad to homicide, how long
had yocu been assigned to homicide, in October, 19697

MR. MANZELLA: That's not relevant.

THE QOURT: Sustained,

Q BY MR. DENNY: Well, was it the custom and
procedure, the regular procedure, the standard procedure in
your department at that time with a witness under the
circumstances that you were interviewing Mr. Springer, that is
having been advised that he had information concerning the
Tate~-LaBianca matters; was it not the procedure at that time,
in gonnection with your investigation of the Tate-LaBlanca
case, to record all such interviews? .

MR, Kﬂg:f That's irrelevant,

THE COURT: Sustained. - _

MR. DENNVS ﬂell}.yaur anéx; I submit it iz relevant as
to where the missing‘porbi9n|of the £irst part of the converaa=|
tion is. |

MR, KAY: That assumes a fact not in evidence.

THE COURT: T think it doas assuse a fact not in

l
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evidence.
MR, DENNY: Well, it assumes I'm trying to establish it.
It is not assumed ~- |
THE COURT: WwWell, the objertion is sustained to that
question you put.

Do you know of any other tape, have you ever seen
or heard any other tape other than the one that you brought
here and had them play for the gourt?

THE WITHESS: No, sir.

MR. DENNY: I'm not talking about any other tape, I'm
talking about this tape. h

Q Iz it not a fact that the interviews that were made
at that time: October, November, December, 1969, Of potential
witnesses or those with information concerning the Tate-
LaBianca investlgation, when they were made in Parker Center
in one of the interview rooms, were regularly taped; is that
true?

MR. EAY: That's irrelevant.

THE COURT: Sustainad.

MR. MANZELEA: Your Honor, I'm going to objeect, Officex
gartuche would have no way of knowing that. '

THE cOURTal Bustained. The obhjection is sustained.

We're interested in Springer at this time and
whether or not there is any other existing tape, 1¥ that's
what you are xeferriﬁq —

MR, DEHN?3)~IE is not the other existing tape, it is
the first paftkof this tape. The first part of the interview

is missing in this tape, the record will so show.

1
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THE CGURT: T don't think the record so shows, Thers wae
no intx'adp&mr:y mc?a‘rk, in the i:apnj. It alaply picked up while
ouebody was talkifi. There's no indiustion that the pravious
conversation; whktaver it say have heen, was taped.

MR DENRY: t!hu;;*: whkt T mm Exying to £ing out.

THE COURTY How are you going to £ind it out frow this
wes who siys he cime in the xiddle of the taping?

M. DEMEY: X'm tryinyg to esteblish, your Honor,
cizoumstaptially by clrousstentisl evidence «-=

THE COURT: Well, sustained,

MR, DEWNYt Circusstantial evidencs i;t as good as dirsct, |
and that'c what X an btrying to sstablish,

THE COURT: The ifact there asy have besn xome policy o
tape an interview does not indicats to the Court -~ couldn't
possibly indicate to the Court with any certainty that there
wae any other taps or that paxk of the tape was wissing, It

- may be that the officer simply virisd the policy, if that

polioy did axist. .

Mit; DENRYs Well, I think that's & circusstence the
Court can consider, but I cerxtainly think the policy at that
tine is ° velevant, |

THE COURT: I don't.

Q . BY MR, DENNY: Well, after this tapa-rscordsd
intexrview which =« your Honox, I wondey if we can get the
date that appears on the box?

MR, KAY: Xt is 11-12=65, It is 1l-21-69.

Q BY MR, DENEY: Officer, I've besen handed & box here.

MR. MAMZELLA: It is Court's Special Exhibit 3. |

1
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Q

the rxeal nuuber 33057, Investijators Neilgon and Gutierrez and
- Patchaett, showing the time 0850 that's 8350 in the morning?

A
Q
a

BY MR, DEMNY: ALl right.
=« which apbaars ko have gertain writing following |

That's correct.
Oni the date 11-12-697

Yes,
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Q All right, Now, assuming that that is the date
this recording was made, do you have any recollection of
whather you had spoken to Mr, Springer before that date?

A No, I do not.

Q And after that date, you again spoke with Mr.
Springer and Mr., DeCarlo, is that correct?

A Yes,

Q And 'lrhun was it after that date?

MR, HAIJ.‘ZH..LA Your Honor, I'‘m going to object on the
grouads it 1- unclear whether Mr. Denny is referring to
DeCarlo or 8pringcr. ) _

R BY MR, DENNY Did you speak with Mr. Springa:‘and
Mr. DeCarle tagnchor at a dg;g following this Noveamber 12th
date? ) ?

MR, HARZELiii It is irrelevant whether he spoke to
DeCarlo. DeCaric is not a witness in this case,

MR, DENNY:

THE COURT: OQverruled. You may answer,

»

It is just a foundaticnal -~

Did you speak to these twoc men together after
that tape was taken?
THE WITINESS: I don't believe so, not together.

R °  BY MR, DENNY: Well, is it a fact that Mr. Springer

brought Mr. DeCarlc down and together they came down, tne or
twe days after this particuler tape was made?

A It s a fact they came down together, but whether

it was one or two days sfter that Cape was made, I don't know.
Q Well, did you thereafter interview Mr. Springer
again after this tape was made that we have baen discussing?

L2 ]
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A Yes, I spoke to him.

Q All right, when was that, approximately?

A I don't recall exactly whan, Counsel, even
approximately. I talked to them numerous timesg after that
date and on various occasions snd I don't rucall all the
dates,

Q Well, did you ever receive any information from
him that ha had spoken with Bruce Davis at 28 Clubhouse or
Clubview Drive on or about Novembar 26th, 19697

A No.

Q Never received such information?

A No, I didn't. No.

Q Did you ever go cut to the Spahn Ranch with him
into the D._vil"'l Canyon area looking for the body of Shorty
Shea? . | ‘

MR. ﬂ!:‘ That's irrelevant, your Homor.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR, DEMNY: 14'.11:‘-, sir, it is a fact, is it not,
that Mr. Springer indicsated ..that he would work with you
to uncover any 'cﬁiﬁcﬁet that fm could, including halping
find the body of Shorty Shea?

MR, MANZELLA: 1'1l object. That's vague and ambiguous
as to time, your Honor., We're concerned with November 26th,
1969,

THE COURT: Sustained.

Q BY MR, DENNY: Before November 26th, betwaen the
date that this tape recorded interview of November 1ith was

had ~- well, let me go back & minute,
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Sergeant -- it is Sergeant Sartuche, lsn't it?

A Yes.

) All right. 1In that tape there are several
statements, several timesgmt Mr. Springer. volunteers to go
out to the Devil's Canyon area where he says he thinks the
body may have been buried; do you recall having heard such?

8 Not from Mr. Springer, mo.

Q Wall, at the very close of the tape there 1is some
conversation on that.

Did you and any of your fellow officers go out
with him pursuant to that or any other conversation, teo the
Devilts Canyon area to look for Shorty Shea?

MR, KAY: That's irrelevant, your Honor. Same objection.

MR, DENNY: Well, I have t& ask the question first,
and then establish a time, your Honor.

THE COURT: All right, you may answer it., I'll
withdraw the ruling;

THE WITNESS" I did not go to Davil's Canyon with Al
Springer

'@ BY MR, DENNY: Well, to your knowledge did any of
your fellow officers? '

A Uh, I know aome of the officers went to Devil's
Canyon. Whether they were with Mr. Springer ox not, I don't
know. e o ,

Q Well, would it be fair to say, sir, that Officer
Gutierrez spent a good deal more time with Mr. Springer
following this November 12th interview than you did?

A Yes, that would be a fair stastement,

CieloDrive.coOmARCHIVES
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la~-4 1 Q In other words, you're not the officer who
. 2 | presently had much to do with Springer?
s 3 A That's correct.
3 4 2 All right. And Gutierrez is where now?
'; 5 A He i3 on, I believe, military leave with the
6 { Marine Corps. I don't know where he 1s.
7 Q And was Frank Patchett his partner?
8 A Yes.
o | Q Is Patchett here, to your knowledge? 1Is Fatchett |
LY on duty?
1 A Yes, I believe so. He's -~ maybe I should
2 | clarify that. Sergeant Patchett is now & Lieutenant, He no
. ¥ | lonmger works homicide.
h 6o Q Where does he work?
."* 15 A He!'s working Wilshire Detectives.
16 Q All right, Well, then, as far as any conversations
1 that you have had since November 12th with Mr. Springer,
18 you, I take,it, would testify that you didn't have any
9 conversations with him between Novembaer 12th and Novesber 26th,
2 is that right, or =- is that right? '
1b fis, 2 A I'm #orry, you're going to have to rephrase that. |
22
23
; 24
% o5 .
: %
~ 27
o .
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1p-1 1 Q Did you have any conversations with Mr, Springer
. 2 | between November 12 and November 26, approximately two weeks
3 | following the initial interview, if it was the initial

£ 4 | interview?
’ 5 a Gee, I may have, I don't remember, Counsel,
%
6 Q Well, do you recall his bringing you sdue more

7 | information about the Manson Family within that period of time?
8 a 1 kﬁow he was cbhviously in the office after Novemban
9 | lath, 1969; but for me to'tell you what conversation took

1 | place, I couldn;ﬁ ginpoint it at this time as to dates and

1 | between the dates of Novembex 12th through, I believe you said,
12 | Novenmber 26th. )

‘ 13 Q wall, could you tell us at least the next time you
’ ¥ [ recall having heard anything from him about the Manson Family,
.,-, 5 | what it was you heard from him?

16 MR. KAY: Well, that's irrelevant, your Honer.

1 THE COURT: Sustained.

18 MR, DENNY: well, it may or may not be, depending upon

¥ | whether he can set the time, your Honor.

20 THE COURTi It appeaxs to be irralevant.

A MR, DENNY: wWell, we don't know until we find out what

2 | {t was that he heard.

23 THE COURT: The objeation is sustained.

3 M , Q BY MR. DENNY: B8ir, were you ever present when

there was any conversation held among any of these officers

* % that you mentioned or any other L.A.P.D. officers and

7l mr. Springer in which Mr. Springer was told not to get into the

28
caso?

L3
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a I never heard anything like that, no.

Q Wera you ever present £or any conversation between
any of these officers or any other L.A.P.D. officers and
Mr, Springer when Mr. Springer was asked in substance or
effect to let them know if he heard anything or found out
anything?

A I might even have said that, That sounds like
zomething that might have been said, yes.

Q All right. And when might you have said that?

A Gee, I1'm sorry, I can't remember.

Q Wall,.;hii iy something that youn might have said,
according to your1recollecbion. from the first tinme you talked
with pim, is that right?

A Well, ‘it =-- it ncun&s like something I'd say to

any witness, "If you hear something, call me, " and so forth.

Q And he indicated in response to that that he would |
do 80, is that right?: - e

3 He aid talk to me a%pin, &0 I assume his answer
was yes,

Q A1l right. And when he talked to you again, did

he bring you information about the Manson Family?

MR, Ka¥: Wwell, this is ambiguous as to time, your
Honor, this whole exchange. It is irrelevant if it is after
November 27.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, Officer, do you have any
recollection, whatsoever, as to approximately the next time

you talked to Mr, Springer after the November 12 tape~recorded

f
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interview?

A No, I don't, Counsel.

Q Well, would it have been within two waeks aftex
that?

A I can't answer. I gouldn't give you an honest

angwar, Qounsal, I don't know.
184 Did you make any notes or memoranda of any conversa-

tion that you had with Springer at any time?

A No, I &id not.

Q You Or your partner or anyone with you during such
interviews?

A My partner may have, I had no knowledge if he

did take notes. For example, this November 12th conversation,

he may have taken notes then, I don't know, Counsel.

*

f
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Q Well, is it your statement that insofar at least
as you and Sergeant Nielsen were concerned, to your knowledge,
in any of your contacts with Mr. Sprimger, you made no notes?

A (No response,)

Q | Of those contacts and conversations?

MR, MANZELLA: Objection. The question has been asked
;nd answered.

~ THE COURY: Sustained,
. " MR. DENNY: Your Homor, I have no further questions of
this particular witness. ,

THE GOURT: Any questions?

MR, HANZBELA: May I inquire, your Honor?

THE COURT: Yes, you may.

CROSS~-EXAMINATION

BY MR. MANZELLA:

2 Sergeant Sartuche, do you ever remember telling
Mr, Springer to go out and collect information for you or
the Police Department, for the prosecutor's office?

MR, DENNY: Irrelevant and immaterial as to time.

THE COURT: Sustainad,

Q- BY MR, MANZELLA: At any time?

THE COURY: Well, overruled.

Q BY MR, MANZELLA: At any time?

A I never mada that statement, no.

] Did you ever hear any other officer tell Mr.
Springer at any ti&e‘to go out and collect information for

the Tolige'neﬁartment, or for the prosecutor's office?

i
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" in to talk to you sbout a case -~ I take it you make a

A 'No, I did fot.

MR, MANZELEA: . No further questions. Thank you.
THE COURT: Anything further?

MR. DENNY: Well, let me just pursue that a little

minute,

REDIRECT EXAMINATION

BY MR. DENNY?:
| ‘Q Officer, I take it you make a distinction between |
telling a person like Mr. Springer, an informant, who comes

distinction between saying, "Go out and get something and
let us know," as distinguished from, "If you get something,
let us know"?

MR, MANZELLA: That's irrelevant.

Q BY MR. DENNY: 1Is that a distinction that you
make in answering my question and Mr. Mangzella's question?

MR, MANZELLA: That's irrelevant.

MR. KAY: Alsoc ambiguous.

THE COURT: Overruled. You may answer.

THE WITNESS: Well -~ uh -~ |

THE COURT: If you understand the quesi:ion.

THE WITNESS: I doa't understand it,

Q BY MR, DENNY: Well, let me preface it by «-

THE COURT: 1I'll sustain the objection.

The distinction is obvious on its face.
Q BY MR. DENNY: Well, Officer, when you were

answering my questions, you said, "Yes, it sounded like
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something I'd say."

"If you hear anything, let us know," that you'd
say'tha;.tﬁ ah§ witness like that; right?

A ’ Yas, .

Q .Alirright; And you m;kﬂ'this, then, distinction
between, "If you hear snything, let us know," and, "Do me a
favor. If you find ouElsomdthing -=" or, strike that.

"Do me a favor. See 1f you can find out anything.
And 1f you find.out anything, let us know,"

MR, MANZELLA: That question's ambiguous, your Honor.
It's also irrelevant,

THE COURT: Sustained.

Q - BY MR. DENNY: Well, did you aver tell -- or
overhear any officer tell Springer, "Yeah. If you could find
out anything for us, let us know what you find out"?

A In those exact words, is that what you are
referring to?

Q In sum :and substance, "If you can find out
anything for us, let ut'kﬁow what you find cut."

A 1 == I never heard another officer say that.

That other statement I made to you, Counsel,
it sounds like something I'd say to every witness.

And this is what I am basing it on. But those
exact words, I can't give you an answer -~ or even, like
you say, something that sounds like it.

Q Well, do you know when this sword was turned in?

MR. MANZELLA: Thatt!s not relevant, your Honor,

MR, DENNY: Well --
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THE COURT: Sustained.

MR, DENNY: Your Honor, it may be relevant pursuant to
Mr. Springer's testimony that he got the sword, and his
testimony ‘on the tape that he would get the sword.
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2a-1 1 THE COURT: We are not inguiring about that, are we?

. 2 MR, DENNY: ¥Yes. I think that's part and parcel of this,
N 8 your Honor, his acting as an agent for the police and going out
" 4 | and rumning down this sword for them.
’ 5 THE COURT: All right. 1I'll overrule the objection.

You may answer. Do you know when the syorxd was

7 | turned in?

8 THE WITNESS: I don't recall, your Honor.

? 1] BY MR. DENNY: You know what sword we are referring
10 to?

1 A Yes.

12 Q Was that turned in to you or to Sergeant

1 Gutierrez or to Sergeant Whiteley?

14

. A I believe it was turned in to Sergeant Gutiarrez.
e 8 Q But you don't know when?

1 A No. Not the exact date, no,

" Q Is there a report, an évidence report, showing

18
when that evidence was received?

19 '
MR, MANZELLA: :’I‘h&t'ﬁ not relavant.
20 -
THE COURT: -Sustalnead.

21 o : :
MR. DENKY: It goes to determine the date, your Honor.

22’
We have che right to detarmne that.

23 '
MR. MAHZELM: 'I‘ha date'R not relevant,

24

J THE COURT: Thé objection is sustained.
. # MR. DENNY: well, ‘t':hé d—— "y-our Honor, if I may be heard?
) * Just -~ the date is relévant as to yhether it was before
. : November 26th, and Springer was ajainh acting as an agent for
then.

H
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- 2a-2 1 MR, MANZELLA: That assumes that he was acting as an agent,
. 2 | your Honor.
a 8 MR. DENNY: Well, he indicated in his tape-recorded
- 4 | interview thak he would go out and &try to get the sword for

5 | them, AnA ==
6 MR, MANZELLA: The Pgople submit that does not wmake him an

7 | agent of the police,

8 MR. DENNY: Well, that's the issue.

? THE GQOURT: I think that'’s pretty goocd evidence that he
0 | was acting as an agent in procuring the sword, I think he was
11| doing it at their request, and that -- |

12 MR. DENNY: That he yas ==

1 THE COURT: -- he felt he could be helpful to them. Aand
* | he was, however, acting at their regqueat in connection with --

MR, KAY: He was the one, though, on the tape who

1 volunteered to get the sword, No one asked him.

1 PHE COURT: Yes, that's trus. But does that affect —-

| does that necegsarily keep him from being an agent? The fact
® 1 that he volunteered to assist the police?

20
MR. KAY: I think so. Because it's a technical distinc-

21
t iﬁhc

22’ X
If I tell Sergeant Sartuche there that I'm going té

23
go out and help him investigate his current bombing case ~-

24 $
or, I am going out on my owh to investigate his bombing case,

e 23

2% -
that doeegn't mean I am his agent,

L

26 .
t ' .- I am acting on my own, because he doesn't tell

27 3 .- . I .
]t 'i'
28

MR. MANZELLA: Your Honoxr, my point is that for the

o
¥
t
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¢ .

1 | purpose of the ¢uestion, it"g bringing the whole issue before

. 2 | the Court, whether or ‘not he ié an agent.
N 8 THE COURT: I understand that.
) ¢ The Court -- the Court sustains the objection.
'. 5 MR, DENNY: Well, your Honor, may we astablish the fact ~--

6 as I think it is a fact; and I would offer this to prove —-

7 | that this witness can testify -~ that there is a property

8 | receipt or an evidence receipt showing when that sword was
reaceived; arnd that --

10 THE QOURT: Do you have it? Or do you know the date of

Mo fee

2 MR. DENNY: No, That's what I am trying to establish

® through this witness, that -

1 My offer of proof is that he could testify that

there is such a veport; that it would have the date on it, when

16 .
it was received,

7 )
! THE CQURTs Is that --

8 MR. DENNY: And that it is available.

19
THE COURTs Is that true?

20
THE WITNESS: If the sword was booked, your Honor, there

21
would be 2 property slip with the date on it.

® MR, DERNNY:; And this is what I would llke to get, s0 we
® could determine whether or not that was secured before November
; * 26th.
. * THE COURT: And what significance would that have, whethep
? * it was pecured before orx aftex?
. “ M, DENNY: Well, simply more further evidence that he

28
was acting as an agent for the police -~ whether voluntary or

n
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' gat the sword, that he was acting as an agent for the police.

not, cértaih;y;ﬁith their concurrence.
 ana AS.Ehé,c¢urt,henxd:qn thé tape ~=~
THE QOURT=4 ﬁell. the COﬁnt has just stated to counsel

for the People that it believes that, insofar as acting to

MR. DENNY: All right. Fina.
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THE COURT: what difference does it make?
MR. DENNY: Well, assuming then that that is the finding
of the Court, that's fine.

All ;ightqi f have no further questions,

EHEICGUBf:fKi think-he was -~ there's no direction by
any of thése pglice‘?fficers, *Now, sPripger, yon go out and
get that sword and bring it back to us.” .There's nothing of
that king. .

But nevefthelesb; there's enoush urging, I think,
in their words and. in their guestioning of Springer concerning
the sword, and their rﬁmarks aﬁout the sword, to indicate that
they wanted him to do that.

It's replete through that tape.

Anything furthexr?

MR. MANZELLA: ¥No. Thank you.

MR. KAY: ©No further questions.

May Sexgeant Sartuche be excused?

THE CQURT: Yes, Sergeant, you may be excused.

THE WITNESS: Thank you, your Honor.

MR, DENNY: Your Honor, I would like, just for the

purpose of protecting the record, to have him remain on call,

. subject to recall at a later time,

THE COURT: Sergesnt Sartuche, you will ==

MR, DENNY: I don't mean today.

THE COURT: -= keep Mr. Kay advised of where you are.

MR. KAY: I know where he is. He doesn't have to keep
me advised. I know where he is.

THE COURT: Well, the Court orders you to.

t
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THE WITNESS: Yes, your Honor.

THE COURT: Anything further, Mr. Denny?

MR. DENNY: If Sergeant Whiteley's here, I would like to |
put him on.

MR, KAY: I'll zee if he's outside, your Honor.

(Pause in the proceedings.)

MR. MANZELLA: Did we call Sergeant Whiteley?

MR. DENNY: I am calling Seryerant whiteley.

MR. MANZEL§A=‘ That's what I am asking. Should we
call him? Ox should he stand out in the hall?

MR, bENH¥i"ﬂp,‘I've called him, if ha's.heré.

MR. MANZELLA; ALl yight. Fine.

THE CLERK: Do you 2olemnly swear that the teéstimony you
may give in the cause now pehding before this court shall be
the truth, the whole truﬁh, and nothing but the truth, so help
you God?

THE WITNESS: Yes, I do.

PAUL J. WHITELEY,
called as a witness by and on hehalf of the defendant, was

duly sworn, and testified as follows:

DIRECT EXAMINATION

BY MR, DENNY:

Q Sergeant Whiteley, when was your first contact
with Mr., Springex?

A The lagt part of November of 1969.

Q Wwell, can you be any more specific as to the date?

1
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. A
Q

No.

wWas your contact, your initial contact, by phone

or in person?

A

OO P B QO T P DO

Q.

In pexrson.

Where?

The third floor of this building.
2nd was he with anyone else?
Yes.

who?

Danny DeCarlo.

And were you with anyone elze?
Yes.

who?

Ch;r;en Guanther,

and did you have any -~ did you have an interview

with My, DaCario on'ﬁhat-QQEdz

A
Q
A
Q

Yas.
And was that 'intérview tape-recorded?
Yeés.,

wasg that ineérﬁiew alsgo recorded at the same time

by a stenographexr?

A
Q

I believe so.

And was Mr. Springer present at that time, when youw

were interviewing Mr. DeCarlo?

A

I don't quite £0llow what you mean by “present.”

In the same room?

Q

A

was he in the same room?

No.,
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Q was he walting outside the room where the intexrview
with Mr. DeCarlo was taking place?

MR. MANZELLA: That's not relevank, your Honor.

THE COURT: BSustained.

Q BY MR. DENNY: well, did you interview Mr. Springex

on that same date that you interviewed Mr, DacCarlo?

A No.

Q Did you interview him on a later date?

A Yes,

Q wWhen?

A I don't remember the date. It was -- ié was

possibly three or four days later that I next saw Mr. Springer.
Q and what was the subject of this interview that you
had three or four days after the DeCarlo interview?
A It was about the Hinman case,
Q Well, woul@ you relate what was stated?
MR, MANZELLA: That's not relevant.
MR. DENNY: 'i# is as to time and the full ciroumstances
of this report, ybur Honox.
, MRi'MAanLLA2" That's not Falevan? to determining of
whethér or not he ﬁﬁs actiné as an agent for the police.
MR. DENNY: Well, we can't tell until we hear what he's
repoxting. o
THE COURT: - ail right. ' Ovexxuled.
You may answer.
THE WITKESS: He told of a conversation that he had with
Charles Manson at Spahn's Ranch.
Q BY MR. DENNY: Well, what was said? Just =~

¢
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A Charles Manson had told him -- or, he had overheard

| Charles Manson state that he had cut off a pig's ear, I believe

was —-= and -~ and -~ I can't remember the veat, Something about
A sword.

Q Now, is this the first actual interview that you
had with Mr. Springer?

A Yes .

Q And when was thig interviewin relationship to the
interview of November 26th?

A I don't recall.

Q Well, was it before or after?

A I don't recall,

Q Well, isn't it a fact that it was the same day

that you intexviewed Danny DeCarlo?

A I could have. I was -~ I was talking with
Mr., DeCarlo almost every day for about a week.

Q well, we are talking now about the first day that
you interviewed Danny DeCarlo; and at that time, he appeared
with Mr. Springer.

Is that right? At the third floor of the Hall of
Justice? |

A Yes, he did.

Q :' Ang . you interviewed Mr, DeCarle in a tape-racorded
intervig&-ﬁi&h possibly a certified shorthand reporter at the
xame‘time with yoh'andinr¢.cuenﬁhéri ii that right?

- Yes.
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Q All xight. And on that same day did you interview
in any way Mr, Springer?

MR. MANZELLA: 7%The question has been asked and answered.
Sergeant Whiteley said no, your Honor,

THE COURT: I beliéve it has baen answered.

Q BY MR. DENNY: Your anawer was "Ro," 1f thal's --
all right.

Then, this conversation that you told us about
where Springer said something about Manson ountting somebody's
oar with a sword, occurred three oxr four days after the
initial DeCarlo interview, is that right? '

A Yoo,

Q And was it some several days after that that
Mr. Springer reported to you on the conversation he had with
Mr, Daviaz at 28 Clubviéw or Clubhbuse Drive or Clubview Drive?

A Yes, it was just a matter of days,

Q Two, three, four; how many?

A I can't recall whether it was one or three.

Q all right. And at that time that Mr. Springer,

you said, had this first conversation or first interview
with you, at which time he mentioned Charlie cutting off some-
onae's ear, was this a lengthier conversation than just the |
coupla of minutes that it would take to say that Charlie told
me he cut off the ear?

A It wakn't a lengthy conversation, Xt qidn'g
last more than fiv? minutes,

Q. wa?'it tape-racorded?

A  B¥o.

L

F3 T * -
. L B t
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Q pid you at that time indicate ih any way to

Mr. Springer that you would he glad to have any other informa-

| tion from him that he could come up with or £ind?

A No.
Q bid you tell him not to go up and seek oyt any
information?

A No, I did not.

Q Did you tell him if he came up with anything, to let
you know?

A No.

Q Did he bring a sword in to you, to your knowledge?

A Ko, he‘did not.

Q To the L.A.P.D., to your knowledge?

A Yes,

Q Was it he or Danny DeCarlo that did it, to your
knowledye?

A I belleve it was he that brought the swyord in.

G All right. Now, Sergeant Whiteley, let me try to

refresh your recollection a little bit.

Showing you my copy of the homicide manual here.
Unfortunately the pagination on the manual itself is very
light, so I'm not sure what page ik appears, but you recognize
this transcription of the interview with Mr., DeCarlo?

A Yes.

Q And that was held on what date?

A It says here November 19, 1969,

Q All right, 2And was that the first interview that

you had with Mr. DecCarlo, to your knowledge?
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A Yes., |

g  and Ehéﬁ; about three days later, eon the 22nd, was
it, that you had an interview‘w%fh Mr. Springex? |

AQain;ﬁahowing you'i'report~dated 1-29=70 from the |
homicide manual, Paragraph 2 thereof?

A Yes, | | '

Q Now, this is the report at which time you saia,

"I killed five pigs and cut another one's ear off," purporting
to show a statement of Charles Manson, is that right?

A Yes.

Q Than, it was on November 26th that he rgported
to you his alleged conversation with Mr. Davis, is that right?

A I told you I couldn't reécall the dates. I know
that there was just & few days in between.

Q well, again, to refresh your recollection, do you
recall him telling you that he had just been to see Davig oOr
just had a conversation with Davis?

A Yes, I recall == I xecall that.

Q All right. And did he call you first to set up
an appointrent with you to vepoxt this convexeation?

A Well, he did call me on that date.

Q Well, was the conversation with him hy phone or d4id
you tell him to come on in and talk to you? '

A I can't recall, Mr, Denny. I know that that same
day he and I went out to Devil's Canyon and I can't remembey
whether he came down to the Homicide Bureau or if I picked him
up, but I remember going out there with him.

THE COURT: Sergeant, was that before or after those

s
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1 gearch operations want on at Epahn Ranch?

.' 2 THE WITHNESS: It was before.
) 3 THE COURT: When did you begin the search of Spahn Ranch
x 4 for Shea's body? .
) 5 THE WITNESS: lRan.l»y on that -~ on that day in November, |

6 | the last day in November or tha last part of November,

7 THE COURT: Well, when did it conclude after all the

8 bulldozers and all thé piifqrhi-s that \;werle nade?

9 THE WITNESS: Wali. it continued 'o,nv until the middle of
10 1970. The main 'oper.l'ttiane; waxe -in January and Pebruary of

n | 1970, |

12 THE COURT: At ‘t'haﬁ time you y;ere still investigating

13 Az to whether or not Shea was still alive, ig that txue?

LY

u THE WITNESS: Yes.
.*‘ B Q BY MR. DENNY: wWell, at that time, however, you werne
16 certain that My, Hinman was quite dead, is that right?
wo A At what time?
1 @ On November 26th.
3a fol 9 i y: Ch, yes,

20
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Q Tn fact, Mr. Beausoleil had been tried and it was
in the hands of the jury at that time, isn't that correct?

A I remember it was in trial, but I can't remember
what portion,

Q Well, again, to refresh your recollection, you had a
conversgation with My, Springer on November 19, and based on that

conversation, is it not true that petition waes made to the

| court where Mr, Beausoleil was being tried in theé first

Beausoleil trial to re-open the FPeople's case and he wag then
put on, that is DeCarlo was then put on at the end of the case
on about November 23rd, 22nd or 23rd? |
MR. HANZELﬂﬁgA I think Mr, Denny said Mr. Springer., I
think he magnslnr. DeCarlo.
MR, DENNY: If I misspoke myself, I certainly meant
Mr. DeCarlo. | o
THE COURT: I think it was Decarlo.
ATHE WITNESS: Yes, I think that's true.
Q BY MR: DENNY: All right.
THE CQURT: Anything further, Mr, Denny?
MR. DENNY: Yes, just a couple of guestions, your Honor.
Q Now, did you continue -~ you said you had many
convergations the week or several weeks following the initial

conversation with Mr. Springer -- I'm sorry, with Mr. DeCarlo,

' Following your initial conversation with him on November 193 is|

that corxect?
A Yes.
Q Did you also have a number of conversations follow-

ing your initial conversation with Mr. Springer on November

1
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22nd, in the week or so following?

MR. MANZELLA: That's heen asked and answered, your
Honor. He said on the 22nd, and then again on the 26th. I
think we've already had that information,

THE COURT: That's true.

MR, DENNY: Well, your Honor, I would like to carry it a
little beyond that to show again by circumstantial evidence
that thiz was a continuing thing.

THE COURT: All right, You may.

MR. MANZELLA: Well, if he wants to go beyond the 26th,
I have no objection. But it iz already clear thexé was one on
the 22nd and one on the 26th. I don't think we have to confuse
things any by starting with the 22nd again. Go aftexr the
26th.

MR. DEWNY: All right, I'll accept Mr. Manzella's
statemnent there, | ‘

Q  After the 26th, did you continue to have a number
of contacts, inﬁerviawa. whataver; with Mr. Springer?

A No, not really. |

Q nid he qontinucia -= @aigd he continue over a period
of seéveral monkhs fdilbwing to provide you with information
concerning these cases? } : .

A No.

Q In other words, after November 26th, he provided
you with no further information about the chses?

A I didn't say that., You're -~

Q wall, did he on other ocgasions, other than on
Novembexr 26th, provide you with information about either the

L

CieloDrive.cOmMARCHIVES



?ﬂ

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

23

24

25

26

27

28

6213

Shea or the Hinman cases?

MR, MANZELLA: That's vague and ambiguous am to what
he means by information,

THE couné: Overruled. ¥You may answer,

MR. MANZELLA: Your Honor, I don't know what he means.
If I interview a witness -~ if I may be heard -~ I interrogate

the day before a trial starts, get the date he is presantly

working, that is information he is providing me with up to the

day of trial. It is vague and ambiguous 2s to what type of
information he is talking about,

THE COURT: Well, T think the Sergeant knows what he is
talking about,

THE WITNESS: I might have picked up some little thing
here and there.

Q BY MR. DENNY: Things he would call into you?

A Are you asking, in other words, that he is gather-

ing information, and then telephoning me and contacting me with
this information?

Q whether He is gathering information or whether
he's simply calling you with additional information concern-
ing the case ghgifhc juab happened to think about or anything
of th; kina; ;u'ra talking about information ==

A Né& S ‘ t~1-'

Q - that had besn supplied you about the case at
any later time? . W—§' :

A Na. | |

Q After the 2é€ﬁ hé‘naver, then, provided you with

any additional information about the case?

Lt g
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: THE COURT: well, he didn't say that,
. 2 MR, MANZELLA: I think the question has been asked and

3 answared.

L)

% 4 THE COURT: He might have picked up a little hit of
5 | information here and thera.

6 MR, DENNY:
7 ' THE COURT: Your question wasg whether he called into him.

He's contradicting that.

8 He might have procured it by going out to where Mr, Springer

9 was, I don't know.

10 MR, MANZELLA: Your Honor, the question is vague for

1 that reason. I don't think, since the Jjury is not here and

12 we're all lawyérs-. I don't think it is necegsary to waste this
_ 13 kind of time on this kind of motion., any inforsation you get
) 14 that you don't know before is additional information, includ~

.i* 15 ing the witnees's date of birth, hie description and where he
16 lives now and where he works.

17 4 what we're interested in is anything that had to do

3b fol 18 | with the case itself.
19 |

20
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THE COURT: T think the Sergeant understands that.,

MR, DENNY: That's obviously -~

MR, MANZELLA: In answering the question, he maylincluda
things that aren't limited to that,

Q BY MR. DENNY: Sergeant Whitelsy, now having heard
M. Manzella desoribe the kind of information we*re interested
in, not his date of bixth, his age, his address, his last meal

or the contents thereof, we're talking about information about

' the casei, obviously.

Did you get, following November 26th, from Mr. Sprin
any information from him at any later time that he éalled in or
brought in to you?

A No.-

MR. DENNY: I have nothing further,

MR. MANZELLA: Xo questions.

May SBergeant Whiteley be excused?

THE CUURT: VYes, you may be excused.

MR. DENNY: Your Honor, I had reguestad that I get the
address of Ray Parrott and I think Sergeant Whiteley was going
to provide that.

THE WITNESS: I gave that to Mr, Manzella last night,

MR, MANZELLA: I have it. It is 103058 Topangﬁ Canyon
Boulevard, and the phone number is 341-8607.

MR, DENNY: 86072

MR. MANZEBLIA: That's gorrect.

MR, DENNY:. Your Honeor, I would also like to get the
address ¢f Lee Saunooke.

THE COURT: Do you have that?
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tacit understanding and agreement and request, if not a forth-

| §25%,000 reward, @nd I don't know which officer was talking, bub'

o

THE WITﬂEﬁS: _Yes, gir, I can get it.
THE COURT: éli right, chll-iﬁ‘ianometime in the next
48 hours to Mr, Manzella,
THE WITNESS: Yes.
MR. DENNY: Well, your Honox, within the next 24. I have
to get a process server oﬁt‘there.
THE COURT: All right, within the next 24 hours.
You may step down,
Anything further?
MR, DENNY: No, I have nothing further at this time by way
of evidence.
THE COURT: Argument?
MR. DENNY: Your Honoxr, I don't think further argument
is reguired on this, cther than just to note that I believe,
as the Court indicated concerning the sword; from and after the

time of that initial interview with the police there was a

right explicit direction that if Mr, Springer could be helpful,
go do it, and I think implied in the last part of that tape-

recorded interview when he was talking about his interest in the

it was also implicit when the officer told him, well, you know,
if somebody else comes up with more information and everything
falls into place, elink, clink == I'm not sure whether I'm
guoting it guite correctly, but that phraseclogy eeems to stick
in my mind -~ why, then, you might have to share that reward
noney with that person, which was cbviously then, I think, an

understated statement. You go out and come in with mors

H
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information, and then you're likely to get the full reward.

.' 2 11 think that it is clear that that's exactly what they had him
. do and that he was woiking as an agent for the police from and

after that tlme, whether a voluntary agent or not, 1t dodéan't

. matter. Whather he got paid for it or not, »And he certainly

‘ got well paid in vicq oﬁ the testimony concerning the dropping

. of charges and the later dropping of charges. But you don't

have to get paid in monéy;and you don't have ko get paid at

all. He was their agent and I donft think there's any guestion

10 LU i
about ita

11 .
THE COURT: Incidentally, this reward was not offered

4 fol " by any police agencies as far as I know.
13
i4

.;. 15
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MR, DENNY: Az I understand it, your Honor, and I ==
I would -~ I think I would be willing to enter into at least

 thie stipulation, as to what my understanding was, that it was

offered by Peter Sellers and other private individuals; in
order to secure information leading to the arrest and convice
tion of those regponsible for the death of Sharon Tate and
thogse killed with her.

THE COURT: That was the Court's understanding.

MR, bENEY: Nevertheless, it is quite clear that the
police knew the power of that particular bit of money, and --
and used it, I think.-in order to geE the coopexation of
Mr. Springer to go on ko greater heights, and more effort to
securs information, so that ﬁe'wouldn't have to split it with
anyone else, s : ‘ -,

THS COURT: Wﬁll. the Couxt finds that in thae procurement.
6f that eword, Springer was acting for the police as an agent of
the police, and that their request —- although there was, as
you stated, no specific reqguest,

In listening ko the tape, the Court f£inds that
there does appear to have been enough urging on the part of
the police to allow the Court to f£find that he procured that
sword as a resulk of acting at their request, and that he was
in so doing acting for them. |

Now, I'm inclined to believe Springer's statement,
however -~ and I do believe Springer's statement ~- that he was
told by the police to keep out of the case.

and I think that he was acting independently in

other matters, other than in procuring this sword, and that he |

1
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was not an agent of the polige, and -~ in hearing Mr., Manson's
and Mr., Davis's statements that he was about to relate.

And the Court finds that he was -— he was motivated
by the reward; he was motivated by his desire to assist his
friend, Danny DeCarlo; |

nd he also, I believe, was motivated by his
dislike of Charles Manson and what he had heard that Charles
Manson had done.

The Court finds that the case was still obviously
in an investigative stage.

MR, DENRY: Well, I'm sorry, your Honor., If you are
talking about the Shorty Shea case, then -- is that what you
are talking abaut?’:

fHE COURT: That's ~=

MR. DE&N&; ?here &xe three ~-- four separate and distinct
cases that his ‘avidence had -~

THRE COURT: I am t&iking aboub -

MR. DENNY3 e referance to.

THE COURT: | I am talking about the Shea case. And it

| was still in an investigative gtage.

So far as the case against Manson -- against
Davis i concerned, in respect to the Hinman killing, it's
guite likely that that was still in an investigative stage.
There == it appears to the Court that there was no
violation of Mr. Davie'’s constitutional rights, nc lack of due
process, in Springer hearing and relating those statements,

There was no violation of the Sixth Amehdment

rights of the defendant or dny rights that he had,

f
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8o accordingly, the motion to exclude the state-
ment is deniled.

MR. MANZELLA: Migs Lee Sauncoke's address is 20115
Parthenia. Her telephone number, 882-0443.

THE COURT: Parthenia?

MR. DENNY: 00437

MR. MANZELLA: 0443.

MR. DENNY: 0443.

THE COURT¢ All right., Let's get the jury down, please,
and =~

MR, MANZELLA; Your Honor, in view of Mr. Denny's’
statement with regard to my intentions with regard to ﬁﬁe
availability of Sergeant Whiteley, I want to meke it clear now
that Sergeant Whiteley, ag Ffar as I am concerned, is not on
call;

That when Sergeant Whiteley is excused from
testifying in the cade, when he steps off the witness stand
and is eicudgd B} the Court, that he's not subject to recall,
exceplk by subpoena, ‘ .

MR, DEN#X% 'Well, your Honor;.this takes me completely
by surprise, because I was given to understand, at the very
beginning of this chae,‘tﬁat éerééant Whiteley would be
ayailable; one, that he would be available to accept
subpoenas for sarvicé of any ©f the.witnesses; two, that he
would be available to testifyy and ~- |

THE COURT: The Court so understood it. At least, that
has been the conversation in the Court's presence, as I under~

gtood, it.

1
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MR. DENNY:
Whiteley as to —-

and it is clear, I am going to call Sergeant
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THE COURT: Do you anticipate that he will be leaving
on a vacation oxr anything of that nature?

MR, MANZELLA: I don't know, your Honor. All I can say
iz that Sergeant Whiteley -- the reason I made the statement
was that Mr, Denny misconstrued my statement.

I felt that Sergeant whiteley would always be

available £or either the prosecution or the defense, for =-

during the couree of the trial for testimony on the issue of
guilt or innocence.

Buit in the case of what I consider to be dilatory
and unreasonable motiong made by the defense, I don't want to
be in the position of having to make Sergeant Whiteley
avallable. -

He is available to testify on the imsue of guilt or
innocence, in front of the jury, during the course of the
trial. But he is no longer available, He ls not keeping his
whereabouts known to me on a daily basis, and I will not be
able to get him by telephone, and that he will have £o be
subpoented £from now on. _

THE COURT: Wwell, I think that's for the Court to say,
ang =

MR, MANZELLA: Your Honor, I'm stating a fact: That
if Sergeant -~ if Mr. Dennhy wants Sergeant Whiteley in, that
he'll have ko get him by subpoena.

THE COURT: Well -

MR. MANZELLA: Because 1 cannot represent that Sergeant
Whiteley will be available to my phone call.

THE COURT: Well, the Court has told Sergeant whiteley

!

H
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to keep hiaself a.v&ilgble-; ] through the District Attorney's
Qffice. And if he should be needed, the CQourt would expect
that he would be here within a iclatively short time.
All right. Lat's proceed with the jury.

THE BAILIFF: Yes, six. Ti&ey're being brought down.

MR. DENNY; Your Honoxr, I wonder if there is a possibility
that we could have just about ten minutes before we proceed?

THE COURT: Yes.

MR, DENNY: I have not had a2 minute free since ~-

THE COURT: ALl right., Wa'll have ten minutes. 2and let's.
get the jury down.

THE BAILIFF: Yes, sir.,

MR, DEMNY; Thank you, your Honor.

(Short recess.)

¥
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THE COURT: All right, the record will show that

- in the cage of Poople versus Davis, that all the jurors axe

preeent. The defendant is present with his counsel, Mr, Denny.
Mr. Manzella.

NR. MANZELLA: Mr. &pringer, will you take the stand,
please,

THE QOURT: Pull that microphone over, Mr. Springer,

and state your name for the record.

ALAN LEROY SPRINGER,
called as a wikness by and on behalf of the People, having
been previously duly sworh, resumed the stand and testified

further as follows:

DIRECT EXAMINATION (Continued)
THE WITNESS: Alan Leéroy Springer.

BY MR: MANZELLA: ‘
- 4

Q Mr. Spr;ﬁger, we were talking about a conversation
’ e e -y i—— EPRPPENTT S s
between you and Bruce Davis about Thanksgiving of 1969 at

i

éi&bhouse‘brivauiq;ggg;gghf_gg

Wbdlé‘You tell us agéih who was present at the

o -

time of that conversation?’

A' There was myself énd Bruce Davis and Mark Ross
[ e 3

and a couple of girls. . i , 1

Q And do you know the names ogufggseigirls?
No, I don‘t.
Q Now, after Bruce Davis showed you the Santa Monica |
——

Evening Outlook article on D DeCarlo's testimony at the Beausolej

PR -
T— e -
— st e e e i e
.
- o

r
H
i
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trial, what did you say, 1f anything?..-

a I said ¥ didn't like Ehc ides of him testifying.

—

I

Q  2nd aid Mr, Davie raeply to that?

e

A He said, ”Yea, a'll hava t:o do somathing about
that," o T
)

Q and what, if anyt:hing, did you say 1:0 that?

“'_j

a told him, I gaid, "it would be kind of haxd to
4o because Danny is a bike brother." T
B It

Q A bike brother?

A Yeas.

Q What ddes that mean?

A He's a ¢lub byrother in a motorcycle glub I was in,

Q When you sald that, what if anything did

Mr. Davis say?
M
A He aays, well, vh, they've got ways of taking care

of snitchers und that they hava e already taken care of one,

St
That they -- he says, "We cut his arms, lege and head off angd

—— it 4 e e et

buried hin on the ranch."
g N
Q n:.d Mr. Dav:la say anything about that person?

e e et e

A Ha said the guy was a snitch and that, uh, he was

P ARG

going 0 go to t’fﬁ*-_.P_ﬁL}ﬁs _with inf°¥$it§_@»_ B .t.h?:r‘_ done away

St
with hinm. et _
A g T : - . % —
Q Bow, what 4did Mr. Da say?
A ﬁﬁe Bays i:h‘a‘t ha'had & way of taking ‘r}‘re Of f

e saya, 'We c!qti: them up,

8 itchers/and that\, ul, they, uh -~

their ayms and legé and his head off and hﬁried him on the
\_/' ~r’

ch /some place;™

b A e e e e e e ema

"/
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5=3 1 Q pid anyhody say anything after Mr. Davis aaid
o 2 | that? = T T
. 3 A Yes, this Mark Ross says, uh, "You mean 51‘?’5’5}’3;
* 4 And Davis sa?ﬂ,, *vaah, )
:ﬂ 5 | Q - All right, Did you -- other than in couxt, did you %
6 ‘t\gygn—seafnr. ‘Davis again after that? ~—~—-_._ __-,.J {
6 fol 7 A Ho, I don't believe so. I haven't.
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MR, MANZELLA: All right., Thank you. I have no

further questions.

CROSS-EXAMINATION
BY MR. DENNY:
R All right, Mr. Springer, at the time that
you say you heard this conversation -- on the day before ox
the day after Thanksgiving; is that right?
A Yes, sir.
Q Well, do you remember whether it was the day
before or the daf after?
' ;, i b;lieva it was the day before.
'Q You believe that it was the day before becsuse
yéu had to‘appiar'in court the diy before; isn't that right?
A I don't remember what day I appeared in court.
Q- Pratty h;rd'fcr'ybu to remember all the days you |
appeared in ell the various court appearances that you had
to make about that time; is that right? ‘
MR, MANZELLA: Objection, That doasn't appear to be
relevant.
MR, DENNY: Your Honor, it's --
THE COURT: Sustained, in that form.
Q AY MR, DENNY: Well, sir, you had been arrested
on a particular ch;rge on Octobexr 15; is that right?
MR, MANZELLA: Objection. That doesn't appear ép be
relevant, yocuxr Honor.
MR. DENNY: Your Honor, for the purpose of --
THE COURT: Overruled. You may answer,
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THE WITNESS: Yes, sir.

] BY MR, DENNY: And for what was that?
A It wae for grand theft auto,

Q  And? |

A (Nc response.)

Q And?

A

Receiving stolen propurt;.

Q All right, And you'd spent a little time in
the Venice jall as the result thereof?

MR. MARZELLA: Objection. That deesn't appear to be
relevant,

THE COURT: Sustained,

Q BY MR, DENNY: Well, you were arrested again,
then, on Qctober 22nd, 19695 1s that right?

MR, MANZELLA: Ssme objection.

MR. DENNY: Goes to People vs, Pantages, et cetera,
yonr-ﬂoﬁor.;f oo '

‘QHE.COURTt Overruled. You may answer.

THE WITNESS: Yes, sir.

Q B!ﬁﬁn. BEH&Y: And for what was that?

A Uh == greand theft, I believe, or possession of -~
of stolen property. _

4] Hhil, that was a different one, wasn't 3t?
Wasn't that grand thaft, and gossuasion of marijuaufgk

A 1 balieve 1; was. |

Q All right. You and uissTambaren and Miss
Collier?

MR. MANZELLA: Objection. It dossn't appear to be
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relevant.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: All right. Now, then, while you
were in -- you did spend some time, in the Venice jail?

MR, MANZELLA: Objection. The question has been asked
and answered, and the Court already ruled on the objection.

THE COURT: Yes. The objection is sustained,

1) BY MR, DENNY: Well, sir, following your arrest
of October 22nd, you did a period of thinking and soul
gsearching, is that right, --

MR, MANZELLA: Object -~

Q BY MR. DENNY: About your position? .

MR, MANZELLA: Objection, It's irrelevant.

MR, DENNY: Your Honor, it's relevant again to --

THE COURT: The objection is overruled.

You may answer.

MR, MANZELLA: The question is vague and smbiguous.

THE COURT: 4ll right. Sustained on that ground.

Q BY MR, DENNY: Thinking and scul searching about
your position, b;tng locked up in jail?

MR, HﬁNZELLA: The question is vague and ambiguocus.

'THE COURT: Sustained.

Q . BY MR, bENNY:iwell,'éir;‘you began to think
about how you might get out of jail; is that right?

A I paid baif in& walked right out. I had no
problem in getting out. , ‘

Q I see. And then you began thinking about a
buddy of yours, Mr. Danuy DeCarlo; is that right?
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L MR, MANZELLA: Objection.
. . MR, DENNY: Your Honor, I -~
_ R MR, MANZELLA: That's lrrelevant.
) . MR, DENNY: Again, your Honor --
: 5 THE COURT: Overruled. You may answer.
S THE WITNESS: I thought about him way before I got
7 put in jail.
8 MR, DENNY: Ah, yes. And Mr. DeCarlo, in your opinion
0 at that time, was in big trouble; is that right?
" THE WITNESS: Yes. And I was in small trouble,
1 Q BY MR, DENNY: And you wanted to -- you were in
12 small trouble, with two -~ let's say four felony chargas
13 pending against you at that time; is that right? 1s thet
- " what you count =~
'4:» 15 MR. MANZELLA: Objection, your Honor, this --
16 Q BY MR, DENNY: Is that what you count as small
6a fls. 17 trouble?
is
19
20
21
22
28
N 24 )
. 25 :
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MR. MANZELLA: That's argumentative, your Honor.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Danny was in big trouble, you
felt, because he was involved in the Tate and La Blanca
murders; is that right?

A Possibly could have been involved.

Q All right. And you thought that was big trouble;
is that right?

MR, MANZFLLA: The question has besan asked and
answered.

THE COURT: Suatained.

Q BY MR, DENNY: And as a result of that thinking
sbout Danny, and the trouble he was in, you thought. you'd
like to help your bike brother; is that right?

A That's right.

Q And your bike brother, again, this bike club,
you referred to yourself as one of the cutlaw motorcycle
clubs; is that right?

A Yes, it was,

Q And which ocutlaw motorcycle club was this, that
you and your friend, Mr. DeCarlo, belonged to?

A Straight Satans, Venice.

Q Straight Satans, Venice? Are there any other
Strafight Satana?

A I don't believe so.

Q All right., And at the time of around August,
1969, Mr. DeCarlo was the president of the Stmight Satans,

Venice?
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No, he wasn't,

He was not?

> O Pk

Ko, he was not.

Q Do you recall telling the police that ~-- oh,

well, strike that.
| Who wasf

MR, MANZELLA:+ Objection, your Homor. It!s not
relevant, a | -

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, do you recall telling the
police that -~ and the police on November 12th, 1969 -~
and I mean, by the police, Sergeant Gutierrez, Sergeant
Sartuche, Sergeant Nielsen, and Sergeant Patchett -~ that
you want up to get Mr. DeCarlo, becsuse he wasn't coming
to the meetings, and it was no good to have the president
of the group not attending Ehp meetings?

MR. MANZELLA: Objection. It's not relevant.

THE COURT: Sustained.

(Pause in the proceedings while a discussion
off the record ensued at the counsel table between

Mr. Denny snd the defendant.)

Q BY MR. DENNY: Well, he was an officer of the
Straight Satans, wasn't he?

MR, MANZELLA: Objection. Itt's not relevant.

THE COURT: Sustained,

Q BY MR, MANZELLA: All right, sir. And this
bike brother of yours, of the Straight Satans, Venice, at

this time, was not in custody, was he?
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MR. MANZELLA: Objection. 1It's not relevant.
THE COURT: The objection is sustained.

Q BY MR. DENNY: All right. But you were afraid
m.. 'I’uugu"‘"! s e
that e might get arrested and charged with murder: is
——— - TR T e T h - gz

that right?

2

A Yes, very possible.

Q@ ALl zight. And so you decided that it might be
helpful to him for you to go to the police with some
information that would help them in the Tate and La Blanca
investigation; 1s that right?

A with him, yes, sir.

Q Oh. .Well, you went by yourself, first, to kind of
lay the groundwork, didn't you?

| ﬁﬁq MANZELLA: Objection. It's vague and ambiguous.

THE COURT: : Sustained. 3

Q  BY MR, DENNY: Well, when you say "with him," ==

A With him, yes.

Q -- you vent aione, befora you went with him,
ye;, isn't‘thaﬁ;right? | |

A Yes. But I had talked to him first.

Q Did you talk to him first, before you talked teo
the detectives in the Venice Police Station?

A Yes.

Q Oh, you talked to Danny first?

A (Indicating affirmatively.)

Q All right. So that we get the sequence of events,
when was it that you got out of the Venice jail, following

your arrest on Octobexr 20th?

. ] ;
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MR, MANZELLA: Objection. It assumes a fact --

Q BY MR. DENNY: Or the 22nd?

MR. MANZELLA: «- a f£act not in evidence; and it's not
relevant,

THE COURT: Objection sustained.

Q BY MR, DENNY: Well, when did you talk to Danny

in velationship to the time you taIked to the Venice Poiice
Wm’ﬁ"&w prion

Officers, ofthe Venice dettctivaa? )
WW_ ,...."l".. 'ﬂ? T T T AT
A Several hours after I got out of the jail.
F L se oot * o e st o s SV MM A8 0 s

t
1
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6b~1 . And when was that?

I believe it was that evening.

o
]
e P O

The evening of your arrest?

. 4 A That evening, or else the next morning. I can't
: 5 quite recall.
K 6 Q All right., So then, you went and talked to your
7 buddy Danny; 1s that right?
8 A Yes, I did.
0 Q And you talked to him about the big trouble that
10 he was in; is that right?
i | A Yag, 8ir.
12 Q And then following that, you went and talked w‘i‘._t_:}l
13 the Venice Policu Department Detectives; is that right? Or -
* 14 the LAPD Venice ‘Db{:’i‘.’s_‘i_og_ Detectives?
.p 15 | A | Yes, sir.
16 Q Arlcul‘w ;he; :i.n relationship tg jﬁi,ﬁ?‘.‘?ﬁf“ﬁ%&fﬂh_
17 Danny did Jom ta].k to them? T |
18 A A faw days after, 1 believe, _
e e A e T
19 R A few day: after you talkqd tc Danny; is that r:lght?
20 A Possibly. I don't recall exactly how long it was.,
A Q All right. Now, you didn't go with Danny -- you
22 went to kind of lay ;:he ground work for Danny's appearance;
% | isn't that right?
N 24 MR, MANZELLA: . The Queation 13 vagus and amb:lguoul.
' 2 THE COURT: Sustained.,
2 Q  BY MR, DENNY: Well, you didn't go with Damny, --
x MR, MANZELLA: The question has been ~=

® .

Q BY MR, DENNY:. Is that zight?

- - !;
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THE COURT: Suatained,

Q BY MR, DENNY: You went in order to kind of feel
out the police as to what they would do if Danny came in

with you at a later time; isn't that correct?

s

MR, MANZELLA: The question ig vague and ambiguous.

MR, DENNY: I don't think it's ambiguous at all.

THE COURT: The objection is sustained. _

2] BY MR. DENNY: Sir, when you went to the Venice
Police Department to talk to the police officers there, your
purpose in so doing, among others that you may have had ~-
at least, one of the purposes -~ was to kind of determine
what kind of reception Danny would get if he came in; isn't
that right?

MR, MANZELLA: The question is vague and ambiguous.

THE COURT: Overruled. You may answer. |

THE WITNESS: Nope.

Q BY MR, DENNY: You went there because you just

wanted to bare your soul to these officers about what you knew--

MR, MNZELLA: The question is ~--

Q BY MR, DENNY: <~ of the Menson Family; is that
right? ‘

MR, MANZELLA:; Objection. The question is vague and
ambiguous.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: You went there because you simply
wanted to give them @1l the information that you had about
the Maﬁson Fafmiily? Give the police, at that time; is that
right? .

H

}.
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A Anything T c;ufdudo to stop scmebody from killing
someone, yes. L .

Q Anything‘you,‘aa a'kbod, honest citizen could
doj is that right?

MR. MANZELLA: Objection. The question is vague and
anbiguous, your Honox. _

THE COURT: The objection is sustained.

Q BY MR. DENNY: All right. You went there, did
you not, sir, after talking to Danny -- well, let me go
back here.

when y&u talked to Danny, 1sn’t it a fact that
Danny said, in substance, "Look, go see what they'll do if
I come in,"
Isnt't that right?

MR. MANZELLA: The question calls for hearsay.

THE COURT: Sustained. '

Q BY MR. DENNY: And one of ycur purposes in going
down there was, in fact, to see what they would do to Danny,
1if he came in; isn't that right?

MR, MANZELLA: The question has been asked and answered,

THE COURI: Sustained,

Q BY MR. DENNY: All right; sir. And how long
was the conversation you had with the detectives down at
Venice Police Station, that injitial conversstion?

A I have no idea. 15, 20 minutes, possibly. I
don't know.

Q Well, you talked to them a good deal longer than
that, didn‘t you?

. i {
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1 A ,Da;my' might: have,

2 o) : TYou, sir, Not Danny. You,

5 A I'don't recall how long I talked. I could have
1 . talked for a half an hour; aﬁ hour, I don't know.
éc fls. . | It's.bﬁen a loug time ago.
. 6 : _

7 o

8

9

10

31
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Q It has, hasn't it?
And when Danny came down, did he come down to
tha Venice Police Station, then?

A Yes, he did.

Q The first time Danny made any appearance was
at the,gPa:kq:: Center; isn't that right? Over at the
Homi.ciél_e Bureau over there (indicating)?

A ¢ I belleve he was in éi:a Venice jailhouse, in one
of their smsll rooms at one time with me -~ the first time,
I believe, S )‘ 3

I don’t recall when, But --

<) Well, when was that in relation to the conversatis
you had with -=

A Right after I got cut of }ail,

Q Right after you got out of jail?

A Yes, sir.

Q And then you went down, yourself, and talked to
them, and then you went down again with Danny, to the Venice
Police Station?

A I balieve I talkgc

and got Dann ny_ DeCarlg, and,tbm};zhmm
Q The same day?

A Same day, or the next morning, I'm not positive
what day it wasx.

Q When you found out that they waren't going to
arrest him; 1s that right?

A Homn -~ I don' t recall what they said. They
said they couldn’'t promise anything. So I couldn't promise

1h1}

.
i
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anything to Danny, that it was something he should or
shouldn’'t do, so he went down there.

Q All right. So you had anothexr conversation with

Danny, you and Danny with the Venice detectives?

A Juat the one, I believe.

Q Who was that?

A Howon =~

MR, MANZELLA: I'm sorry. I object on the grounds
that it's irrelevant.

THE COURT: Sustained.

Mﬁ‘ DENNY: Well, your Honor, I think we have the
right to determine it, so that we, can subpoena him, if
necessary. _

THE COURT: All ;iéhta,‘i'll reverses it.

You may state his name, if you’rennmber it,

MR. HANZE#LA& Ybﬁr‘ﬁpnor, if I may be heard on that
question, please?

THE WITNESS: 1 don't remember his name.

MR. MANZELLA: Excuse me. I object and ask that I
ba heard briefly on that, your Honor.

THE COURT: Well, he states he doesn't recall in any
event.

MR. MANZELLA: All right.

Q BY MR. DENNY: Well, than, it was after that
that you went to talk with the homicide officers down here
at Parker Center? The Glass House, as it's more commonly
referred to?

A I balleve it is, yes.
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Q How much after that conversation that you and
Danny together had with the Venice Detectives?

A I believe it was a day or so.

Q A day or go. Well, would it refresh your
recollection if I told you that the tape recording made of
that interview was November 12th?

A I don't recall what date it was exactly.

Q Well, 1f it was November 12th, sir, when in
relationship to November 12th was it that you say you had

this conversation with the Venice Detectives, that you and
Danny had?

A The dgy after I was arrested, whatever date that
was. |
Q@  The 22nd?
& - If that vas the day I was arrested.
'R You are talking about the second arrest, now, mot

the first arraét;lia that fight?

I'm gorry.  The 20th. You were arrested
October 20th, | o

You are saying you had a conversation with the -«
you and Danny had & conversation with the officers on about
the 21st, the Venice PD officers, on the 21st?

v
i

;
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MR, MANZELLA: The question has been asked and
answered,

THE COURT: Sustained.

R BY MR. DENNY: Well, then, you say it was jﬁaﬁ
& couple days later that you had the conversation that was
tape recorded with Officer Sartuche, Nielsen, Gutierrez and
Patchett?

A I don't recall,

Q You dontt recall.

Now, slr, before you talked with Sartuche,
Nielsen, Patchett and Gutierrez, had you been given to
understand by any of the police that these charges then
pending against you, the grand theft -~ that wag a grand
theft auto, wasn't it; that you were arrested for on the
17th? 487.3 of the Penal Code or simply grand theft and
receiving?

MR. MANZELLA: The question has been asked and
answered, your Honor.

THE COURQ:* Sustained,

Q'  BY MR. DENNY: Well, did you get any information
frﬁm'any of the officers before }oq‘t#lked.on or about
November 12th, 1969, to Patchett; Gutierrez, et cetera,
that those eharges-wbuld:bé dropped against you in exchange
for‘uhatevﬁr information you cou}d give?

A

'Tﬁgy ‘?Eﬁ?“? -gé;anﬁegp, but we'll see if we can

hel ou.

R Well, they told you that those charges would
be dropped, did they not?

1
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———rmye e T
promised me .md thcy did it. But I was nevar told, ub, a

MR. MANZELLA: The question has been asked and answered.

THE COURT: Sustained.

MR, DENNY: This is cross-examination.

Q All right, do you remember testifying here
yesterday in a hearing we had out of the presence of the jury,
in which you testified in substance, "They promised me
{mmunity o the grand theft and suspicion of grand thefk,

They offered it to me."

Do you remember so testifying? ' y
¥

A Yes. X

Q And is that true, they promiaed you such :lmuniéyw.
on the grand theft? ;&l‘\

A Well, they said they would see uhat they could do,

ra e et o Poba it iy 2l --_...,_,,l__!

and they donas :U:. So, in other worda, my way of thinking, then

guaranteed thing. It was always said to me, "We can't guarantee
you anything."

Q It is just that they promised you and it is fumny
it happened, is that right?

MR. MANZELLA: Objection, your Honor, that guestion is
argumentative.

‘THE COURT: Sustained.

Q, BY MR, DENHY Did they tell you they would help
you out' in your court cases?

MR. MANZELLA: The questicn ha‘.n' been asked and answered.

THE COURT: Overruled, 'I,You may answer.

A Yes.

1
1.

Q BY MR. DENNY: Did they tell you, "We'll help you
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3 !
W d '

out if you help-hs"%

A Something to that effect, yes.

Q They alsc promised to dismiss the other case,
but your attorney beat it anyhow, is that right?

A I believe that's how it worked. I'm not positive |
exactly how that worked out,

Q But they promised to discuss that, too, ig that
right?

A They promised to help me on it,

Q Help you out on it?

A {Nods head.)

Q The same as they promised to help you out on the
grand theft case, is that right? -

A Yes. .

Q The same words were used, is that right?

A Right,

Q All right, sir.

So you told them you would help them cut, is

that right? .

A I said if I could think of anything, yes, I would |
help them out.

Q And you thought and thought and you thought of
things that would help them out, is that right?

a I didn't just think of things out of niy head that

would help them out, T told them facts that I had heard.

Q You told them facts?
A In my own mind, my own way of thinking.
. Q . And the facts that you told them, you told them,

I
.
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among oﬁﬁer'reqsons begides not vgntipg to see anybody killed
again, was éh@t yéu’ﬁaﬁtchéo.iake sure your buddy got off,
is that right? -

MR. MANZELLA: ‘Oﬁjéétiqh; it assumes a fact not in
evidence, your Honor,

Q BY*MR: DEHNfi Or that your buddy was not arrested
for murder: your buddy DeCarlo?

A That's right.

Q And you also heard there was a $25,000 reward
for any information leadirng to the arrest and cenviction for
those responsible for the death of Sharon Tate and others;
is that right?

A Yes, 1 have,

Q And you wanted that money, didn't you?

A Well, I would like to have had it. It {s more
than 1 ever had before, but --

- Yot1 sure didn't want to get it?

A I didn't really want to get it -- I didn't caxe
whether I got ~-

Q You didntt?

MR, MANZELLA: Objection.

A I believe I mentioned that to the police officers
before.

Q You mentioned t¢ the police officers -~ well,
you'd had a kind of hard 1ife up to that point and you only
had about $10 in your pocket, is that right?

MR, MANZELLA: Objection, as irrelevant.

THE COURT: Sustained.

CieloDrive.cCOmMARCHIVES




®
7a £fls.

¥
»

K3

RS

w0

1n

12

i3

4.

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27 .

- 6246

=t° -

MR. DENNY:

THE COURT:

This goes to his motive, your Honor, motive

The objection is sustained.
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oy

R BY MR. DENNY: By the way, these officers told
you when you had this conversation about the -~ well, when was
it that yeou had the first gonversation about that reward with
the officers, huh?

A I don't retall.

Q well, would it refresh your recollection to hear
the tape recording you made on Novewber 1l2th, abagt the end of
the tape recoxding, just before you went out the door?

THE COURT: How would he know that, Mr. Denny? The
Court will sustain its own objection to that,

Q BY MR. DENNY: Well, sir, was the first tiue you

- had any conversakion with the officers abgut that reward just

R
about at the-conclusion of youx intexview with Gutierrez,

Patchett, Sartuche and Wielsen on or about Nuovembexr 12th,
PR - S

lQééitt'the Glass House or had you talked with the officers
ﬁ?out that reward before? .
'.A a No, they had talked to me. I heard about if. And
they s2id, well, we have all these girls and all these oéher
witnesses. AaAnd they said, well, the awoney would bes split up.
And if ybu do get any aoney, if you are lucky, you'll get very
little. '

I was less interested, in the First place, and I‘
used that money as a thought in DaCarlo's mind to get him to do
what I wanted him to because he was awfully not suxe abbdut
testifying. He didn't want to do anything. When I said
$25,000, he jumped out of hie chalr,

Q Oh?

A Yeah,
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[

H ¥

Q And then, he decided he would give some information
to the police, is that :igﬁt, in exchange for that $250007
MR. MANZELLA: Objection, callse for an opinion on the

part of the witness.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Now, didn't the officers tell you it
- looked like, from what you told them, and if Danny came Ehrough;
" that the two of you would split it?

A Yes, they had said that., And then, a week laker

L e e LN -y Rt i S,
they sald, well, we've got so many witnesses now we dcn‘b know

R R R W i ata e

W
what 8 going to happan. I lost all interest in it. 2And I

m-— H il “" B TN o B = e vem - ~ e ey e
gtill -= I don t believe there is a reward right,now‘ .
R Q But at the time you made these initial statements

£o the officere, that's one of the motivating factors foxr your

.‘3éaﬁiﬁgnthb.éfabement, ian't it, because you thought you were

?oipg;to get that $25000. Yoy thought there was $25000 you
- were' going to get its is that right?
.+ * ;7 A"+ T yould like to have had it, yes, wir.
Q | &1l xight, sir,
And the officers told you, ?id they not, and I am
talking about this conversatipn now on November 12€h, 1969,
just about as you were leaving the doox, going out the door or
just shortly after, the officers told you, well, now, there's
~= you know -~ if gome Other people come up with information,
it may have to be split more ways?
MR, MANZELLA: Objection, that guéestion's been asked and
answared. ' \

THE COURT: Sustained.
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. f

MR, DENNY: That has not, your Honor.

THE QOURT: Sustained,

Q BY MR. DENNY: Well, was it your thought at the
time you left the officers on thia particular occasion that
maybe you'd better go out and hustle and get szome mOre
information so that not too many people would split that,
that you wounld get all the information that they‘d need?

A Possibly.

Q And you volunteered to go out and find this sword
that you had discuered with the officers that Mr, Manson had
had, is that right?‘

A Well, after they had agked about it, I knew where
it was at, =0 I went and got it for them and I was not paid.

Q You wers not paid in money, you were paid in
deals; isn't that right? |

MR, MANZELLA: Objection, it is vague and ambiguous.

R TQB COURT: Sustained.
*9-5»3§'1§l?3¥ MR. DENNY: You were paid in getting charges

against you dropped, charges that were pending in the Suparior

o
; ‘couzt -of the State of California, for the County of Los
.Arigeles, brought by the Peéople of the state; ig that right?

Viold

. F L F

NR; MANZELLA: The questlion hasg been asked and answered.
It is argumentative.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: You were paid, weren't you? 3You'
were paid off? | '

MR. MANZELLA: The guestion has been asked and angweped.

THE COURT: Sustained.
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Q BY MR. DENNY: Now, sir, when was it that you went

out and got the sword?

A
Q

conversation that we've talked about with the officers, this

tape-recorded conversation of November 1l2th, 19687

A I imagine a week or so later,
Q where did you get it2
A I got it from a fellow George Knoll, who used to be

a motorcycle rider in the same club.

Q

MR
THE COURT:

Q

right, 80 you could bring it into the police?

MR, MANZELDA:

» MANZELLA: Objection, not relevant.

I don't regall what date it was.

Well, approximately in conjunction with this

You stole it from him, didn't you?

Sustained.

Well, you took it out of his closed car, is that

Objection, it is not relevant,
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MR, DENNY: It is relevant, I submit, your Honor.
THE COURT: Sustained.
Q BY MR, DENNY: Where did you get it, sir?
A He gave it to me, '
Q He gave it to you, all right.
And it waes the way you had ssen it in the hands
of Charlie Mangon in August at the time, {s that right?
A No, sir.
Oh, something had happened to it?
Unh~huh, yes, sir, |
Whatjhad happened to it, sir?
'Sqmebody had cut it in half.

o b o > @

Somebody had cut it in half at the time you got
it? i -

A (Nods head.) -

Q  Did Mr. Knoll indicate who?

MR, MANZELLA: Objection, calls for hearsay.

THE COURT: Sustained,

Q BY MR. DENNY: But in order to help the police you
brought this weapon in two pieces in to them and gave it to
them?

A Yes, sir.

Q Now, you didun't do that -~ you wanted to make
youxr buddy Danny DeCarlo look good, so you gave it to him and
let him take it in; is that right?

A No, sir, the Police Department told us if we
didn't come up with sowmething -~

Q Excuse me, sir.
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7b=2 1 A -- they were going to tear the place apart.
. 2 THE COURT: After "No, sir," it is stricken.
. 3 Q BY MR, DENNY: Oh, just a minute, now.
> 4 The Police Department told you if you dida't
' 5 come up with something they would come in and tear the place
6 apart.
7 What place?
8 A They had apparently heard that the knife was
9 down there somewhere and they wanted it or something to that
0 | e,ffecl:, and they sald they were going to search the whole
mo place and cause the people a lot of trouble, This is the
12 | Venice Police that sald this now most of the black and whites.
. B ‘ And I uid, well -~ to myself -~ whatever is
” 14 around here, 1f there is anything, I'1l get it out of here
.!‘ 15 and turn it over to the police and it will help Danny in
16 the end, pzfc;babiy.
o . Q | And what place is it that you are talking about?
18 A|  What place vas what? . -
1 Q When the police said they were going to tear the

20 place apart and you were worried they were going to tear the

A place apart; what place is this you are worried about?

22 A The vicinity of the Encors Motel at Lincoln and

2 Washington in Venice.

24

. Q What place is that? 1Is that s hang-out for the
) 1 club?
K 2 Yas, it was.
'. 7 Q The club headquarters?
28

It was the second one they had.
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7b-3 Q At about the time of November, 19697
. 2 A I believe 30,
Q This was a home there?

4 MR, MANZELLA: Objection, it is irrelevant,

’ 5 THE COURT: Sustained.

| 6 Q BY MR. DENNY: All right.
7 So in order to prevent the police from finding
s | anything else that might be there, you went and got that

9 sword, is that right?

10 MR. MANZELLA: The question has been asked and answered.
n - MR, DENNY: Not in that form, your Honor.

12 THE COURT: Sustained.

13 Q BY MR. DENNY: Now, is it true, sir, that you

14 brought in the sword or did Danny bring in the sword to the
.:! i5 mm

16 I brought it in.

With Danny?

I don't recall 1f he was with me that day or not.
And to whom did you give it?

Mr. Gutierrez, I believe it was. And his partuner.
All right.

2 | - ﬂoﬁ,when you brought it in to Guitierreg, did

17

18

19

20

21

£ b O b DO P

23 l' Gu#iefrez say, gee, that's great, if you can get any more

: 24 stuff, lat us know? ‘
% No, he didn't say that.
If you havefany.infomation, let us know.

& If anything turns up, give him a call.

28

e » o b

1f anything turns up.
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And so you went out to see 1f you could turn up
some stuff, is that right?

A That I did.

Q All right. And you went out specifically to try
to get a little more information so that you could maybe get
more of that reward money, is that right?

A I wasn't thinking of the reward money, no.

Q Oh, you were thinking about doing the civic duty? |

A 1 vas not the beat upstanding citizen so when it
comes to some of my friends, I think it is important.

Q You were doing it for the sgke of your bike
buddy, is that right?

A I would like to have the money, too, yes.

Q And on November 22nd, you had a conversation with |
Mr., Whiteley, Sergeant Whiteley here right in this building
down on the third floor, is that right? |

A Possibly.

Q And then, on November %ﬁb&; two days later,

L T
with the concurrence of the people, you had your hcnring on
W%Wme_w,w e e s s -
that recoiving and marijuana case contitiued over, 1s thnt:
e o et s
right?
e T
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Te-1 1 MR. MANZELLA: Objection, the question is argumentative
. 2 land it is also compound.

8 THE COURT: Sustained,

i 4 Q BY MR. DENNY: Well, on November 24, 1969, you had
cer 5 |a hearing on your Yeceiving and parijuana case, Case No. A058094,

6 | 82t jn pivigion 64, is that right?
T A Posgsibly.
8 1 Q And do you remember being represented by Mr. Edward

9 | Preeman &t that time?

10 - A He was my attorney.

11 Q aAll right,

12 A On several occasions,

13 Q And on your motion, opposed by the People, the hear-

b ing in your preliminary was get over for a while until December :

..‘:' 15 10, ie that right?

16 MR. MANZELLA: Objection, it agsumes a fact not in

o Pevidence and it is compound.

8 THE COURT: Sustained,

19 . : . ;
MR. DENNY: It is not compound -~ well, on which ground,

20 your Honor?

e THE COURT: Both,
:_; 2 Q BY MR. DENNY: Sir, is it a fact that on November

# 24 you appeared in Division 64 with Mr. Freeman, made 2 motidon

ST £ -~ havé‘ihhe‘ preliminary continued to December 10, 19692
g tes foc T !
_ A Very possible. There was a lot of extensions. I
" , 26 e, e T, b R it |
* 47| couldn't recall when, what or why.
Dy AT R e s - T e
.' Q ALl right, »And that was unopposed by the People, is|

. 928
' thai: cor:iect?
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- part of the witness.

~ later in Department West~i in Santa Monica, is that right?

A I -
MR, MANZELLA: Objection, it calls for speculation on the

THE COURT: Sustained.
Q BY MR. DENNY: 2and then, you appeared two daye

MR, MANZELLA: Objection, it doesp't appear to be
relevant .

THE COURT: BSustained.

MR, DENNY: It is. Two days later is November 26th, your'
Honor., . |

MR. MANZELLA: The appearance in éourt does not appear to
be relevant, |

THE COURT: Sustained.

Q ~ BY MR. DENNY: Well, is it a fact that at that time,
with‘the concurrence Of the People, that hearing was

continued over until December 4, 19697?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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MR, HANZEELA:‘ Agnfn, it calls for speculation on the
part of the witness. .. - ..
It'§ the same as the previous question.
THE COURT: Sustained.
MR, DENNY: I'm not calling for speculation. I am
asking him 1if he knows.
THE COUﬁT: Do you know?
THE WITNESS: 1 don't remember,
_ Q BY MR. DENNY: Well, if you saw a copy of the
court docket, would that help refresh your recollection, sir?
A Posgsibly.
THE COURT: The problem is that your question was
compound,
On the 26th, was your case there in Santa
Monica continued to December 4th? Sometime in December?
THE WITRESS: Yes, it was.
THE COURT: All right. He has answered the question.
Let's go on.
MR, DENNY: I didn't hear the answer.
THE WITNESS: Yes, it was.
THE COURT: He said it was,
THE WITNESS: It was continued.
THE COURT: To some time in December,
MR, DENNY: All right, sir.
Q By the way, did you appear before the Grand Jury
in connection with the ?ate and La Bianca Grand Jury hearing?
MR. MANZELLA: Objection. It doesn't appear -to be

relevant.

- CieloDrive.COmMARCHIVES
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%

MR. DENNY: Again, Pecple vs. Pantages and other cases.
THE GOURT: All right, The Court will overrule it.
. Yot may. answer. '

THE WITNESS: Yes.

(%] B&‘MR} DENN&:‘ When was that, gir?

MR, MANZELLA: Again, it doesn't appear to be relevant.

THE COURT: Sustained.

MR, DENNY: The same -- your Honor, we have a right to
establish when, in the chronology of this statement that he
allegedly overheard --

THE COURT: All right., 1I'1ll withdraw the ruling.

You may answer. When did you appear before the
Grand Jury in connection with the Tate-La Bianc# case?l

THE WITNESS: I don't know what the date was.
Apparently he knows. |

Q BY MR, DENNY: Well, was it in December? Was it

before Christmas?

A (No response.)

Q Was it in Novemper?

A I believe it was before Christmas, but T'm not
pesitive,

Q Or was it in November, sir? Was it before
Thanksglving?

A After.

Q You're sure of that?

A Possibly. 1I'm not sure.

Q All right, sir. Now, then, you did appear on
December 10th, 1969, in Division 64, for your preliminary

CieloDrive.cOmARCHIVES



10

1n |

12

13

4

15

i6

7

18

19

20

21

22

23

26

27

28

. 6259

hearing on that receilving and possession of marijuana, and
were held to answer then; is that right?

A 1 don't recall the exact date.

Q But you did -- you do recall appearing about
thgn, the early bnrt‘of Dacember, and being held to answar;

" 48 ‘that right?

A, + I did appear, but I don't recall what the date

i

L}

was,

Q Would it refresh your recollection to see the
docket sheet ;fifﬁaf,laif?

THE COURT: How could hHe' know that, until he saw it?

THE WITNESS: I dontt know.

MR. DENNY: Well, may I approach the witness? _

Q Showing you photocopies of docket sheets in
case A-058094, in the Municipal Court, Peopla vs, Tamberen,
Springer and Collier, and going over to December 10 -~

MR, MANZELLA: I object to Mr. Denny's comments, and
ask thaﬁ they be styicken, sand the jury advised to disregard
them. |

They assume facts not in avidence,

THE COURT: Sustained. It is stricken,

THE WITNESS: It does me a lot of good. 1 can't even
read it. |

THE COURT: Well, there's no question pending.

That answer is stricken, whatever it is. The
vemark is stricken.
' MR, MANZELLA: If your Honor please, if Mr. Denny and

I could confer, maybe we could save some time,

CieloDrive.comARCHIVES
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THE COURT: Anything that would accomplish that would
be =~
MR, MANZELLA: Welcome. I understand, your Henor,
Mr. Danny? 1If itrs hgreeable with you?
MR, DENNY: Always agreeable.
MR. MANZELLA: Why don't you bring the book, so I'1l
know what date it is?
(Pguu‘ in the proceedings while a distussion
off the record ensued at the coungel table between
Mr. Manzella and Mr. Denny.)
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»

MR. MARZELLH: The People would offer to stipulate

B that bhe cm:e was December 10th of 1969, your Honor.

TEE GOHRT= That lie appeared? -

}g‘f 'MR. DENNY:s In Divigion 64, and was held to answer.
N gR.‘yAHZELLAs and was held to answer.
T QR; DENNYs At preliminary hearing.

MR. MANZELLA: So stipulated.

THE COURT: Very well., Ladies and gentlemen, that's
the stipulation, that on December l0th, he appeared in Divisgion
64 of the Los Angeles Municipal court, and was held to angwer =~
fOr'what?

MR. DENNY: For possession of marijuana and receiving
stolen property.

THE COURT: That's stipulated to.

Q BY MR. DENNY: All right, sir. Then in Decenber,
December 7 of 1969, you had an interview with Mr. Katz and
Sergeant Whiteley, --

MR. MANZELLA: Objection. That doesn’'t appear =«

Q BY MR. DENNY:; - im that right?

MR, MANZELLA; -- to be relevant, your Honor.

THE COURT: Sustailned,

MR. DENNY: 1It's foundational, your Honor.

THE COURT: What was the date? I'm sorrxy.

MR. DENNY: December 7 of 1969. Three days before
that.

THE COURT: The objection is sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, sir, without going into too

1

Sy oy TR TN T 1
much detail, &hese two cages ~— the grand theft and receiving,

o R ey L s.-_»-..hm-‘:m.rw‘ b I A "'4"“"”'

“ﬂ'm‘ L A
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N S Yésimsix. ,
Q gll ight. en thay'w & d15po§§§ of, they
. were ;::x:1 sferredg\om Santa Mo ca. where t:'.l;a case &ms origzx;:?
;zi;‘£;lad: nd heard-in the Superipr COurt doﬁnféwn tdﬂm‘“*umnm
Department'ii Judge Ackerman's court; is g@a@h;;gggg T
w7 UMR, MAREELLA= Objection. It doesn't appear to be
relevant., '
THE COURT: Sustained.
MR. DENNY: It is -- your Honox, it --
Q Well, these are the two cases that the police had

and the receiving and posseasion of marijuana -- those cases
AT gl #&"FJ?‘WW’“ o omews W m WS —
weretmgx yggEJégtorney. continued and continued and continued
and continued fox over a year, before they were fxnnll

S < - . -

disposed of; is that correct?
PO pyesy 5ty v L .

¥

told you they would take care of; is that right?

MR. MANZELLA: Objection, The question has been asked
and answered,

MR. DENNY: Just 80 we make sure that theee are the
cases, your Honor.

THE COURT: Overruled. You may answer.

THE WITNESS: Yes,kgir.

Q BY MR. DENNY: And when those casges were finally
disposed of, they were submitted on the tfanacript in bPepartmen
Ill; isn't that right?

MR. MANZELLA: Objection., It doesn‘t appear t0Q be
relevaunt.

THE COURT: Sustained. .

Q BY MR, DENNY: Well, ian't it a fact, sir, that the

“=tt
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way they were disposed of was that the People just submitted
them £o the judge, and pursuant to the agreement, you were
found not guilty on both of those charges, both of those
cages?

MR. MANZELELA: Objection. Calls for speculation on the
part of the witness,

MR, DENNY: No speculation, your Honor.

Téﬁ;;#%ﬂzE;LA: It does call for apeculation —-

THE COURT: Sustained,

Eﬁﬁ. MANZELLA: ~~ when he asks him wvhat the People did.
@BE COURT: Objection sustained.

o BY MR. DENNY: Isn't it a fact, sir, that there

R o e i o A L L e, en

w,.‘ﬁ’s"

Nz
was an agraement between you and the prosecution that those

.

two Gases wonld be submitted on the transcript beﬁore the

Judge, ahd he would find you not guilty? -

T

and they saxd, 3 *Not qulﬁy." I hadn‘t talked to anybsdy

e | ot

: R
A I don't know what hagpened. I walked in there, \*

T”
%

13
-:‘rg

\i{?

J

RS
%k: &

except.my atnonney.- %
',’r?1_ Q Ang your attoxmey told you that's what the deal &n Z&b
wes, dldn't he? :{géé’f' \\;p
MR, MANZELLA: Objection. Calls for hearsay. ?\C
THE COURT: Sustained. s
Q BY MR. DENNY: Your state of nind was that the
deal was flked up that thise cases, you'd be found not éuilty
on, pursuant to an agreenent with the prosecutipn; isn't that
right?
MR. MANZELLA: Objectionr. The guestion has been asked
and answared. The state of ming is irrelevant.
CieloDrive.cOmMARCHIVES
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- thought it was for another continuance.

THE COURT: Overruled. You may ansyer.

THE WITNESS: When I walked into the courtroom, I

And they dismissed it,
and we went home.

BY MR, DENNY: §Sir, these ~-
My attorney was surprised.

Your attorney was surprised?

- SR B«

Yes, sir.
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Q I see. And you were surprised?

A Yes, 1 was.

Q You thought it was going to be taken care of
some other way; is that right? Pursuant to your discussions
with tﬁe police, on how it would be taken care of?

MR, MANZELLA: Objection, Itts not relevant.

THE COURT: Sustained, |

Q BY MR. DENNY: Well, is that what surprised you,
that it was taken care of in that particular way, rather
than scme other way?

MR, MANZELLA: Objection. It's not relevant,

ﬁR. DENNY: It is relevant to his --

THE COURT:  Sustained.

MR. DENNY: Again, it goes to Peopls vs. Pantages.

.THE-COURT: The objection is sustained.

Q . BY MR, DENNY: All right, sir. The deal that the
police 531& fﬁu ﬁhﬁy would do, then, had been done; is that
right? o

MR, MANZELLA: Objéctiqn, It's argumentative, your
Honor. SRR
THE COURT: Sustained.
Q BY MR. DENNY: The fact that your cases would

be taken care of, &3 the police said, had now been gccoupltnth;
is that right?

MR, MANZELLA: That's argumentative.

MR, DENNY: It's not argumentative.

THE COURT: Sustained,

Q BY MR, DENNY: Sir, is it a fact -~
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Sir, you were arrested on these two cases on
October 15th and 20th, we have agreed, 1969.

These cases, then, weré continued and continued
and continued until finally November 6th, 1970, was the day
in Department 111 when, to your surprise, you were found
not guilty; isn't that right?

MR. MANZELLA: That's compound and srgumentative.

THE COURT: Sustained,

] BY MR, DENRY: Was it on November 6th, 1970,
that you were found not guilty on these two cases?

A I belleve so.

Q And it is a fact, to your knowledge, that the
cases were submitted on the transcripts of the preliminary
hearing; is that right?

A | I believe so,

Q All right. And you were there when that
happened; isn't that correct?

A  "Yes. But I didn't know =~ 1 didn't understand
what was going on, so I really don't know.

Q - Well, you were asked by a Deputy Distriect
Attqrne}‘therﬁ, "Do you agree to waive your right to a trial
by Jury? Do you agree to waive your right to confront and
cross~examine witnaésés?"‘ ’

- Doa't you remember all that?

A Yes, and I said, "1 agree."

Q All right. Well, you understood those words,
didn't you? |

A Okay. 1 got your message.
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Q All right. The message is: You understood,
didn't you?

A Yes, sir.

Q All right, You knew just exactly what was going
on, didn't you?

MR, MANZELLA: Objection, That's argumentative.

THE COURT: Sustained.

Mr. Denny, let's move on with this cross-examina-
tion, please.

Q BY MR. DENNY: Now, is it a fact, sir, that the
dismissal of those two cases was part of a deal with the
prosecution, 80 that you'd testify in December of 1970,
before the Grand Jury on the Shea matter?

A I don't recall.

Q Well, does that kind of ring a bell? |

MR. MANZELLA: Objection. It's vague and smbiguous.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR, DENNY: Well, you do recall a little bit

- about the fact that you understood that =~ thoss two findings

of not guilty were sort of & pre-payment, in exchange for your
testimony before the Grand Jury in December of 1970, on the
Shea matter; isn't that right?
MR MANZELLA: The question has been asked and answered,
yourj Honor ., '
MR, DENNY: It haas not. .
MR, MANZELLA: Whether or not there were dny sgreement,
the witness has answered t:hat question,

THE COURT: You may answer it, if you can,

CieloDrive.cOmARCHIVES
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1 " Overruled. '
o . THE WITNESS: (Pause) I don't quite understand.
. 3 THE COURT: TRephrase your question,
s s | Q BY MR. DENNY: You know what a pre-payment 1s?
v 5 MR, MANZELLA: Objection. It's irralevant,
’ 6 THE COURT: Sustained,
7 Were you found not gullty of these cases, you
8 | believed, because of the fact that you had agreed to testify
9 in the Grand Jury proceedings?
10 Is that what you want to ask him, Mr. Denny?
n | MR, DENNY: Yes, your Honor. Thank you.
8c fls.2 | THE WITNESS: 1 believe so, yes.
13
) * 14
.;3 15
16
17
18
19
20
21
22
23
P 24
* 25
%
_ 27 ‘
o .
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Q BY MR. DENNY: All right. That was your pepjes;
is that right?
A Well, I believe so.
THE COURT: All right.
Q BY MR, DENNY: All right. And prior thereto ==

|let's go back a little bit -~ you had appeared before the Grand
[dury in connectxon with the Hinman indictment in,April? April

14 of 1970; ien't that right?
A Yes, I believe so.
Q All right. And before that, you had been arrested
‘on another charges isn't that right?
A Very possibly.
Q Well, let me refresh your recollection.

On Harch 7+ 1970, you were arrested by Lenox

-'Sheriffs an an das&ult on a police officer, assault with a

.dead%y;wgaEOn. and burglaxy: do you remember that?

i

*"%4'5 A ' Yeg, I remember that,

.. Q ..« Al right. 2And was there a little deal worked out

‘between yoﬁ aﬂd the fheriffs at that time to break that down to

‘just a disturbing the peace?

A No -~ yes, there was a deal, They broke my leg.

Q Wall, that's the Lenox officers who didn't know who
you wara, and didn't know that yvou werxe the big provider of
'infOrmationvfo: the Tate-LaBianca cases; is that corregt?

MR, MANZELLA: Objection. I believe that's highly

[argumentative.

THE COURT: Yes, that is argumentative. And Mr, Denny -~
Q@ ' BY MR. DENNY: All right. Well, when you —-
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THE COURT: -~ the Court strikes Mr. D.nny'*s guestion.
G BY MR. DENNY: When you said they didn‘t know who

you were, who were you referring to? Wwho is the "they"?

MR, MANZELLA: Objection, I don't believe the witness
said that.

THE COURT: The witness did not say that.

MR. MANZELLA: Mr. Denny said that.

THE COURT: The question is stricken.

Q BY MR. DENNY: Well, they broke your leg. Who is
the "they” who broke your leg?

MR, MANZELLA: That doesn't appear €O be relevant, your
Honor.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: All righ&. Buk it was broken down

1 :to a 415a, Disturbing the Peace; is that right?

A I was a couple of days late for court, and when I

showed up for court —-

-f‘li,.ij?” Is:it a fact, sir, that it'was broken down to a

4152, biééﬁrbiné the Peace?

t:r. +, A" ! I don't know what it was broken down to.

¥

Q ’ Well, you made 2 numper of appedrances in Inglewood
court = |
A One {(indicating),
- on that?

well, other tiames, you were supposed to make.
appearances, and bench warrants were issued for your arrest; is
that correct?

MR. MANZELLA: Objection. It doesn't appear to be
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was still pending in the Municipal Court; is that right?

. Grand Jury on oxr about August ~- April 14, 1960~ -~ 1970, as

. Line 6,

relevant.

Q BY MR. DENNY: All right. BAnd at the tiie that you

appeared bafore thé Grand Jury on April 14, 1970, that charge

A Which charge was this?

Q The now disturbing the peace charge.

MR, MANZELLA:‘ Objaction. I believe that assumes a fack
not in evidence.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Do you remember testifying before the

follows?
"Q BY MR. STOVITZ: ~-" starting at Page 238,

"Aand are you presently charged with any
particular c¢rime here in the County of Los Angeles?
"A, Yas, sir. |
"Q what crime are you cﬁarged with?
“A Violation of grand theft auto, suspicion
of grand thefit auto, ‘
I *:1 "Q . - mnything else, Bir?
- éﬁ I have in Inglewocod a charge of
TR @i?turbing the peacey that's all."
- L Do you remember so0 testifying?
f'f;s‘
and that was a facg?
That was a fact.

S0 we are not assuming facts not in evidence; right?
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21

A Yeah, it =-
MR. MANZEMC
I'1l withdraw the objection.

THE COURT: Very well.

Objection,

That doesn't appear to be --

He answered the guestion.
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Q I-(BYfHR. DEﬁﬁY:::And were yoli given to understand
that pérﬁips.in exchéﬁgeiforfyour testimony before tha Grand
Juiy, that dipt&nbipg thP.peace case might just be dismissed?

A I ﬁoﬁ't rémkmbér any such thing.

Q ;- wbll,;;hgp disturbing the peace case was
digmissed agninit you; ias that right?

A Because I was not guilty.

Q $ir, that disturbing the peace case was
dismigsed againat you, =~-

A Yes.

Q -= is that right? All right.

You were not gullty of beating somebody over the
head with a pool cue; is that right?

A Not guilty.

Q You never went to trial to détermine whether you
were or not; isn'‘t that right?

A Rope.

2 It is not right that you dida't go to trial?
A I did not.

Q You did not go to trial?

A That's right. -

Oh, that's right. I didn't go to trial.

Q All right., So there was never a determination
of whether you were guilty or inmnocent, by & jury of your
peers; is that right?

MR, MANZELLA: Objection =«

Q BY MR. DENNY: Or by a court?

MR. MANZELLA: Objection. That doesn't appear to be
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8d-2 1 relaevant,
. 2 THE COURT: Sultaimd‘.‘
3 Q BY MR, DENNY: All right,
. s | .+, And meanwhile, this -- these two charges, the
’ 5 grand f:ha:‘ft auto and the receiving stolen property, and
6 receivin‘g‘;!toln‘x_} propirty'“an& pé,_‘s;nssion of marijuana,
7 they were still in abeyance at the time you first testified
8 before the Gé:aid Jury qn:»'the Hinman murdex in April; is
9 | that right? o
10 mHANZELLA 4 ﬁnihvé that question's been asked
n and answered.
1z THE COURT: Sustained.. Mr. Demny, let '8 move on.
. 18 We will take a recess, now, ladies and gentlemen,

1 During the racess, you are obliged not to converse

smongst yourselves nor with anyone else, nor permit anyone

.1  else to convérse with you on any subject connected with the
1 matter, nor to form or express any opinion on it until it

18 is finally submitted to you.

» You have beer sitting here about an hour. We

2 will give you about ten minutes.

2 (Mid-afterncon recess.)

# (Proceedings had on an unrelated matter.)

“ THE COURT: All right. The record will show that
“ counsel are present. They jury's all present. The defendant
* is present.

) * MR, DENNY: Your Honor, may we approach the bernch
o “ | briefly?

28
THE COURT: Yes, you may.
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(Whexeupon, the following proceedings were had
at the bench among Court and counsel, outside the
haaring of the jury:)

MR, DENNY: Your Honor, I don't know whether it's
up here or not, but I think two days ago, Mr. Kay said that
he had the D.A.'s files from Van Nuys, the one that I have
been trying to get for so long.

gnd 1 wonder 1f that is now here and available,

so. that ‘I can lock at it.
| | I have been q;pecting it, to have the opportunity-

THE COURT: What 1is that? .

MR, HANZELLA:.‘I think the file that Mr, Denny's
talking about, Mrs. Holt has.

MR, DENNY: Was that given to her yesterday or the
day before? ' |

MR. MANZELLA: This morning.

MR. DENNY: This morning?

MR, MANZELLA: Yeah. If this is the one you are
referring to.

MR, DENNY: I'm referring to the one Lew Watnick had
out in --

MR, MANZELLA: Yesh. I think that's it.

THE COURT: What doas that concern?

MR, DENNY: That's the disposition of -- the disposition
of cne of the casaes presently pending ageinst him,

MR, MANZELLA: One of the files that My, Denny
subposnaed from our office.

THE COURT: All right.
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. éxamination.

|

(Whereupon, the following proceedings were had
in open court, within the presence and hearing of the
jury:)

MR, DENNY: 1I'm sorry, your Honor., May I have just
a moment?
Joyce, this is not the one.
MR, MANZELLA: Let me look through it juat a second.
THE COURT: Why don't you proceed without it, Mr. Denny
MR, MANZELLA: Here it is (indicating).
MR. DENNY: Your.Honor, I would like to approach this bench
again, 1f I may,
THE‘CQURia You may not. Proceed with your croas~
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to disregard that remark?
| reflect that I am proceeding under protest, on -~

| process ==

‘; approach the bench? I mean, i1 feel like I have to respongd bto

| that, and I don't want to do it in front of the jury.

| it.

‘ &ﬂ. DENNY: Well, your Honpr, I can't procead without the
file 'Eh’at’- I was supposed to get from the District Attorney.
I haye got three or pieces 0f paper here, ~-
MR. MANZELLA: Your HONor -—-
MR. DENNY: -- and this does not congtitute such a file.
THE COURT: Proceed, Mr. Denny.

MR. MARYELLA: Your Honor, could the jury be admonished

THE COURTt Yes., The remarke of Counsel are stricken.
MR. DENNY; Well, your Honor, I would like the record to

THE COURT: All right. The record may sO reflect.
MR. DENNfa Well, on the basis of deprivation of due

MR. MANZELLA: Your Honor =-
MR. DENNY: ~- and failure to comply with discovery.
MR, MANZELLA: Your Honor, in view of all that, could we

THE COURT: You may do that later. The Court will permit

But naw, the remarks Of Counsel are stricken.
Please g0 ahead, Mr. Denny.
Q BY Mit, DENNY: vwhen did you first see that sworad,
Mr. Springer, that you have referred to some in your testimony -
or did you refer to it in the testimony hexe? I can't |
repempber.

A (No response.)
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Ki8e-2 1 Q Mr. Manson's sword? Did you refer to that in your
. 2 A testimony to date, at all?
8 a I don't believe 80. When I first seen it -- you
g 4 | mean, at the ranch?
: 5 Q Yes.
t 6 A I believe I -~ 1t was on August the 1l2th, 13th, when

7 I saw him with the sword.

8 Q And is that the only time you saw hia with it?
9 A Yes, I belisve so,
10 g All right. Aand when's the next time you saw it?
11 A After I got it from George Knoll.
12 Q George Knoll?

) 13 A Yes,; sir.

v 14 Q K~-n~0-1-17

.;s 15 A 1 believe, yes.

16 Q All right. And that was sometime after you had

17 1 this convermakion with the officers; is that right?

9 fol 18 A Yas,
19
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<

much time pasgsed” -- wall, let's go down here.

Ranch?

on a Friday.

Ranch on August the 15th of 1969, did you take
_anything from the ranch?
marked People's 20 for identification?”
is that right, People's 20?7

cutlass, whatever, People’s 20 in evidence?

A
Q

H

13 ﬁbiumatao;uaugust.lb, 1971, in the case of People versus
Manson, starting at Page 4811, Line 24;

’Bil;right,

Now, directing your attention to your testimony,

i
H’A —

Well, "Q all pright, approximately how

"Q --%  Starting at Lina 25.
“Q And did you then go back to Spahn

"A Yeg, I did.

"Q When was that?

"A That wasg on August the 15th. It was
"Q OFf 19697

*A ‘69, ves,
*Q Now, when you went back to Spahn

1 ves. I took this knife (indicatirg).

"Q And you are referring to the exhibit

You were referring to this two-pleced instryument,
May the record reflect I have the two-piece sword,

Yes.

"a  Yes. I took thig knife.
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g ~ And you are refefring to the exhibit
marked Puoplets 20 for identification?
"A Yes. That one and another bayonet,
3 whgéé i g?pft know what become of it.
o g iNow. what condition was the knife in
3 ﬁﬁen*you -- gtrike that.

a “what condition was Feople's 20 for
iéeﬁéificabion in when you gaw it in Mr. Manson's
possession?

A It was in one piece.
"Q Was it in one pisce vhen you took it
from the ranch on August 15th?
"A Yes, it was.
"Q Were you presert when it was broken?
"A No, T waasn't.,”
Do you remember so testifying? Do you
remenber so testifying?
A Yes, I helieve.
Q ALl right.
and is it true that you then stole that on August
15 from Spahn Ranch and Mr. Manson's possession?
MR, MANZELLA: Objection, it is argumentative.
THE COURT: Overruled, He may answer it.
THE WITNESS: I did not take it. Another fellow took it
to Venice.

Q BY MR. DENNY: Well, when you testlfied under oath

before the jury in the Manson trial on August 10, 1971, were yqu

lying to them?

u
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and I retrieved it from George Knoll.

-were using what, the editorial I?

[ x2

graph. sir?

;;geqnﬁt;iangify them.
a4

| familiarr ‘18 that right?

A I, as we, our clup, took it back down there, I was
there when the knife wag taken.
Q I or we ag & ¢glub?

A Cne of the guye in the club took it down to Venice
¢ 50 when you testified under oath "I took it," you

MR, MANZELLA: Objection ==
THE COURT: That's argumentative. Let's proceed.
Q BY MR. DENNY: You were using the Straight Satan's

A Pﬁssibly. yes.

MR. DENNY: May I approach the witness, goﬁr Honox?
THE COURT: Yes, you may.

Q BY MR. DENNY: I have a photograph of People's 77-U.|

Do you recognize the person depicted in that photo-

,A , Ebb raally I might have seen her, but I was never
intraduced to the girls by nama to get to know them, 80 I

Q But you couldn*t identify her by name, but she looks

A Poesibly, yes.
Q all right.
May the record reflect, your Honoxr, that this ig
the photograph that has besn identified by various witnesses as
Ella Balley?

THE COURT: The record may =m0 show.
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_ ! Q BY MR. DENNY: Now, sir, when was the first time
o 2 | you went to Spahn Ranch? —
. 8 - a I believe it was August 11.
* : Q You had been to Spahn Ranch hefore that in May,
i 5 | April, March of 1969, in June;,hadn’t you, in July?
§ A 3 don't recall, '

m
Q Well, you met Ella Bailey up tlhiere before she laft
at the end of July, isn't that right? '

A Huh? I don't believe Ba,
. Q All right, sir.

u Let's go back to November 13, of 1970.

On November 13, of 1970, a warrant for your arraest

13 :
was issgued out aof Inglewcod Municipal Court for another grandg

2

14
. theft auto and receiving stolen property, is that right?
o

15
MR. MANZELLA: Objection, it is irrelevant,

16
MR. DENNY: I can connect it up, your Honor.

li THE COURT: Overruyled. You npay answer.
?3:' THE WITNESS: I believe so0, yes.
® Q BY MR. DENRYQ All right. And on December 7,‘
1970, while that warrant was still outstanding, you were
T intarviewed by Dpputy.District Attorney Burton Katz with
+ | Sergeant Whiteiey hexre in this very building, is that right?
. 'MA L I believe so.
. - Q‘ And those steps were effected by them or Sergeant
- 1ffi_Whit§18§Iaf‘the Sheriff's department to take you ih on that
warrant at that time, is that right?

A I gon't helieve I even knew about it.
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10-1 Q To go back a little bit,
2 ‘ On June 21, 1970, during your booking for a
3 burglary arrest, certain pills were found on ycu, and you
. 4 were charged with two counts of possession of amphetamines
5 and dangercus drugs; is that right?
6 A Yes, air.
7 2] And on July 17, then, you were held to answer
8 on two counts of 11910, Health and Safety Code, possession
9 of dangerous drugs; is that right?
10 A Yes, sir.
n -y Q And that charge was then transferred, to
12 Superior Court, in Northwest G, ian Van Nuys, for trial on
13 July 3lst, 1970; is that right?
14 A Yes, sir.
3 15 Q And after geveral continuances, the matter was
6 - set for trial on December 14, 1970; is that right?
S A I believe so.
18 s Q i And on December 14, 1970, seven days after your
10 interview with‘Mr. Ratz and Mr. Whitelcy here in this
% building; you fuilcd to show up, =-
2 MR, MANZELLA: Objection. It's argumentative,
2 Q  BY MR. DENNY:{ -- and --
2 MR. MANZELLA: I'm gsorry. I thought you had finished
# your question.
% MR, DENNY: Well, if that part's argumentative, I'd
; 2 better stop. ‘
27 Q Is it a fact that on December 14, 1970, you
2 failed to show up for your court appearsnce in Van ‘Nuys,

CieloDrive.comARCHIVES



6284

10-2 1 on those two charges of possession of dangerous drugs?
. 2 A Yes, sir.
11 fls. 3
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11-1 1 Q Bail forfeited, bench warrant issued, is that
.‘ 2 right?
) 3 A Yes.
. 4 MR, MANZELLA: This doesn't appear to be relevant «-«
' 5 I'm sorry, I'1l withdraw the objection.
] 6 THE COURT: The objection is --
7 Q BY MR. DENNY: And on September 15, 1970, wyou
8 appeared right here in this building before the Grand Jury
9 and testified in the Shea indictment, isn‘t that corract?
10 A Yes.
n’ Q And you wexre brought in there by representatives
12 | of the D.A.'s office?
) 13 ' MR, MANZELLA: Objection, it doesn't appear to be
” 1 zelevant.
.32 15 THE COURT: Sustained.
16 Q BY MR. DENNY: Well, these were the same D.A.'8
7 that were prosecuting your case in Van Nuys, is that right?
1 MR. MANZELLA: Objection, that doesn't appear to be
9 relevant,
2 THE COURT: Sustained,
A Q BY MR. DENNY: And then, on January 7, 1971,
2 Just three weeks after your testimony before the Grand Jury,
= you were arrested, you and Mr, Fehx, were arrested by the
N 2 West Valley Los Angeles Police Department for burglary and
% % a number of cot;nts of receiving stolen property; ig that
" 2% correct? '
. 2 : . HR}LANZELLA Objection, it is argumentative and
® 1 . compound.
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THE COURT: Overruled. ¥You may answer,

A Yes, - |

Q ' BY MR, DENNY: And then, you were in big trouble,
is that right?

MR, MANZELLA: That's v-gué and ambiguous.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, your buddy, Danny DeCarlo,
was in big trouble when you talked to the police initially,
you've tegtified; is that right?

MR, MANZELLA: Asked and answered.

THE COURT: Sustained.

] BY MR, DENNY: And now were you in what you
considered to he,youf state of mind big trouble?

A Yas,

Q BeeausQ there wasz an awful lot of property therea
that yén were caught with, a whole warehouge full; is that
right?

MR, MANZELLA: Objection, not relevant.

THE COURT: Sustained.

MR, DENNY: It is material.

I'm sorry.

THE COQURT: The objection is sustained.

MR, DENNY: It is material to go to --

MR. MARZELLA: May we argue this out of the presence
of the jury, your Honor? ‘

THE COURT: The objection is sustained.

Q BY MR, DEHNY: All right, sir, and the big
trouble has continued right up until today from that case, is.
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that right?
1 MiR MANZELLA: Objection, it is vagus and smbiguous.
Q BY MR. DENNY: The big trouble you thought

you were int. . S

MR, MANZELLA: Thatis vague and ambiguous.

THE COURT: "Oberrufé_d. You may answer.

A Yes. u

Q BY HR.' DENNY: Oh, no, that's not quite right,
though, because you know now that you're not in such big
trouble at all with the police and the prosecution, isntt
that right?

A 1 don't know that. I definitely do not know
that.

Q Well, you've been told, haven't you, ~- you have
beeén told that you arve gc;ing to get nothing but a misdemeanor
out of that at the most, isn't that right?

A No, I haventt been told that.

Q Don't you remember 8o testifying in the Manson
trial? Don't you remémber telling Mr. Kanarek when he
asked you, you sald, "Well, my lawyer told me I'm just going
to get a misdemeanor™?

& Tha police didu't tell me 'tb.af:. The lawyer
might have told me.

Q All right, sir.

" And you know that your partner in crime, Mr,
Fehr, got & misdemeanor sentence out of his deal, too,
isn't that right?

A I haven't never seen him since that day.
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R
A
don't know what happened to him.
Q
some interest as to what deal might also bes worked out in
your bahaﬁf@J”
, } _if :
. jaii. |

he?

A
Q

a -- get for a preliminary hearing -~

to that, were thers not, charges against you?

MR, MANZELLA: That's vague and ambiguous.
BY MR, DENNY: All right, Count I, case No.
A-116185, charging burglsry as to both you and Fehr; Connia

Q

11, IV, V and VI receiving stolsn property as to both you and
Fehr; Count III, 487.1 PC grand thaft as to both you and Fehr;
Count VII through XII receiving stolen property as to !éhr
only; do you remembar that?

A

Oh, he didn't get any jail time out of that, did

Since when?
Since the last time in count in Van Nuys. I

You didnft follow the results of his case with

Definitely not. As far as 1 know he's still in

Begypardon2
He's probably still in jail, as far as I know.

I don't know.

All right, sir.

But you're not expecting any jail time, are you?
1 don't know what's going to happen.

And in that particular arest you were set for

Oh, by the way, there were a number of counts

Yes, I do.
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1 Q All right. And do you remember that the bail on
.' 2 you and Fehr, bail was set at $5,000 on you and $10,000 on
. 3 Fehr; do you remember that?
* 4 MR, MANZELLA: Objection, that doesn't appear to be -~
5 | THE WITNESS: No, it doesn't.
6 MR, MANZELLA: 1 object and ask the answer be stricken
7 for the purpose of the cbjection.
8 THE COURT: The objection is overruled. The answer mny"
1la fis, ° remain in the ::acqrd,.
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1971, when you appeared for your preliminary, that $5,000

'your Honor?

is that xright?

by the People at that time, is that correct?
S ;

@ BY MR, DENNY; All right, then, on January 22nd,

bail, unopposed by the prosecution, was veduced to a thousand
dollars for you; l& that right?

MR. MANZELLA: Objection, it calls for speculation and is
not relevant, ‘

THE COURT: BSusgtained.
MR. DENNY: Well, on the grounds it is not relevant,

THE COURT: It doas call for speculation on it.
Q BY MR. DENNY: wWell, mir, let me rephrase the
guaestion. '

I'm sorry, your Honor. _

You know that on aanuary'22nd, 1971, when you
appeared for a preliminary'heafing, you got the bail reducad
from $5,000 tﬁ a $1,000; is that right?

MR, MANZELLA:; Objection, it is not relevant.
THE CQURT: Overruled.
Did you do that?
THE WITNESS: Yes.
Q BY MR. DENNY: And thai was unopposed by the People

MR. MANZELLAs Objection, cells for speculation,
. THEAQPUEEa Sustained.
ﬁ:.*‘iBYMHR. DENNY: There was RO opposition expressed

" MR. MANZELLA: Same objection, your Homor.
.THE'CQURTa Sustained.
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MR. DENNY: Excuse me a moment, your Honox.
(whereupon, Mr. Denny conferred with the clerk.)
THE COURTs wWill you move this on, Mr., Denny?
MR. DENNY: Yes, we can, your Honor.
THE COURT: All right.
Ask your next guestion, will you please?
MR, DENNY: Yes, your Honor,
Your Honor, I ask the Court to take judicial
notice of the Court file w-
(Wwhereupon, Mr, Denny conferred with
Mr. Manzella at the counsel table, out of the hearing of the
Jury?) |
MR. DENNY: May we approach the bench, your Honor?
THE COURT: Juet hand it to Mrs. Holt, would yon pledse?
MR. DENNY: Yeg, your Hoﬁo::.
THE COURT: All right, the record will show that on
Janvary 22, 1971, in Superior Court case No, All6lsS,
Mr. Springer's bail was fixed &t a $1,000, unopposed ~~ in an
unopposed motion for reduction of bail and the matter was set
for January 25, 1971.
' Mrs. Holt.
Now, ask your next guestion.
Q BY MR. DENNY: 2and is it a fact that, then,
on January 22, 1971, in Van Nuys Northwest G, on this other
czge that the two case -~ the two Counts possession of pills —--

after having had your bench warrant ~— your bail forfeited

- .and a bencl;z waxrant issued on your failure to appear, the

day ‘bafore ydu appeared before the Grand Jury, you did appear on
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that day and you were releaged on your own recvgnizance?

MR. MANZELLA: Objection, it doesn't appear to be
ralevant,

THE COURT: Overruled, You may answer.

THE WIINESS: Yes.

Q BY MR, DENNY: All right. énd that was pursuant
to & dewl with the D,A.'s Offica, ls that right?

A I helieve s,

Q Then, in Inglewood, in ﬁardh of 1971, there was
another case at a preliminary hearing there, and that was -

kicked out,wasn’t it?

a Yes.

Q Wags that pursuant to & deal with the D.A.'s Office?
A No.

Q Oh, tliat was because there was just insuﬁficicnt‘

evidence, is that right?

A I don't believe s0.

Q a1l right. 2And then; you were arrestaed April
2nd. 1971. again on &n Inglewood complaint, Al74379, charging

' ypu witb grlnd theft auto or forged or counterfeited cax

. ;ggigtratiun?
| ;Af Tes.
R -~ You tried to get your bail reduced there, but that

wa;‘deﬁied: is that right, $5,000 bail?

A I heliave s0.

Q You @idn't tell the D, A.'s +*hat you were working
for them and that they should work out a deal with you to lowery
your bail out ~- over in the Inglewcod D. A.'s Office, is that
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. right?

MR, MANZELLA: That guestion is argumentative, your
Honox. _ ‘

THE COURT: Yes, that isgustained.

Q BY MR. DENNY: Dig you txy to get in touch with
Sergeant Whiteley at about that time?

MR, MANZELLA: Oh, it is not raelevant.

THE CQURT: Sustained.

o BY MR. DENNY: And then,‘an July 16, 1971, 2 week
after your Friend, Mr. Fehr, your co-arrestee on that big
receiving caee on Januaxy 7, 1971, a week after he had been
in court with Mr. Watnick -~ Mc. Watnick is the head of the
Van Huys office -

MR. MANZELLA: Objection, your Honor, this is irrelevant

’ and it assumes facts not in evidence.

THE COURT:s Sustained.
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Q BY MR, DENNY: Well, did Mr. Watnick come down
to handle your case on July 16, 19717

MR. MANZELLA: Objection, that's not relevant.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: July 16, 1971, is it a fact, sir,
that your then pending charges in the possession of pills
case and in the receiving stolen property and tha burglary
and the grand theft were all consclidated into an eight~count
information?

MR. MANZELLA: Objection, it doesn't appesar to be
relevant,

THE COURT: Sustained,

Q BY MR. DENNY: -And --

Wail, your Honor, may -- that's foundational
for the agcoﬁﬂ question here.
;j THE COURT: All right, I'1l -- well, rather than ask
this man, is there a rgéofd'bfiit?'

MR. DENNY: ﬁgréﬁinlj-theré is a record of it.

THE COUQT;}-W@IL,Eﬁhgn, why take the time?

. Is it stipulated.that there is a consolidation of
informatioﬁ-fbf the gentleman =«

MR. MANZELLA: People will stipulate that case No,
A-116185 is consolidated with case No. 113570, as Counts IV,
V, VI, VII, VIII and III thereof.

THE COURT: So that the aforementioned cases were
consolidated under one case number in the Van Nuys Depirtmants
of the Superior Court?

MR, MANZELLA: Yes, your Honor.
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THE COURT: In the Superior Court on what date?

MR, MANZELLA: February.

MR. DENNY: July 16, 1971, your Honor, for identifica-
tion purposes, the case we have reference to as far as the
116186, is the case of burglary, recelving grand theft.

The case 113570, the lower numbered case is the
case of two counts of possession of dangerous drugs. And I

will so stipulate.
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THE COURT: Very well. Ladies and gentlemen, so
stipulated.

MR,

Q
Counit 1V,

A

THE COURT: On the same date, Mr. Denny?

MR,

THE COURT: All right. That's part of the stipulation,

MR,

THE COURT: Well, he said, "Yes."
MR,
THE COURT: What's Count IV?

MR,

trailer and electronic equipment from Bruce Kirby on the
7th of January, 1971.

THE COURT: All right. He entered a plea of guilty,
then, to Count IV of the combined information.

Q

of that time, you had not yet testified asgainst Mr. Manson,
in the,Hansoé charged cases -- not the Tate-La Bianca cases,
but the other cases against Mr, Mangon; 1g that correct?

"A
Q

to walt to determine what your sentence would be; until you
had testified‘against Mr., Manscn; is that right?

DENNY: All right, And further --
Well, that you entered a plea of guilty to
receiving stolen property; is that correct, sirx?
Yes.
DENNY: On the same date.
Count 1V 1s what?
MANZELLA: 5So stipulated -- to the auswer.
I don't know.

MANZELLA: Okay,

DENNY: Count IV is receiving stolen property, a

BY MR, DENNY: All right. Now, Mr. Springer, as

I believe so.

“And the -prosacution told you that they ware going |
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12-2 1 A Yes, sir.
. . 2 And at thaet time, you had not testified,
3 obviously, against Mr, Davis.
; 4 All right. Now, you did testify against Mr.
i 5 Manson; is that right?
, 6 A Yes, sir,
7 | ) And you testified against him August 10th and 1lth
g of 1971; is that righc? |
9 A 1 believe so.
10 Q And you were to appear on September 27th for
n sentencing; is that right?
12 A I balieve so.
18 Q You didn't appear, though?
) 14 MR. MARZELLA: Objection. It doesn't appear to be
.'.-.-. 15 | relavant.
16 THE COURT: Sustained.
17 . Q BY MR. DENNY: Well, sir, is it a fact just that
18 | - the sentencing dates on you have bsen continued and continued
19 and continued and continued, until after you wexre here to
20 sent- -- to testify against Mr. Davis?
& . A Yes.
2 | Q In other words, you were set to ba sentenced on
) 2 | January 28th of last month; fisn't that right?
¥ 2 MR, MANZELLA: The question has been asked and answered,
’ % your Honor.
I’ % THE COURYT: Sustained.
. 27 4] BY MR, DENNY: All right. And when are you set
2 to be sentenced for now?
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= . T T
. T

MR MANZELLA: The question -~ that's irrelevant.

12-3 1
.‘ 2 MR, DE;iNY: Ag;in,‘\bj,n and prejudice, your Honor.

3 MR, MANZELLA: ‘He héa'already testified that sentencing

* s | has been put bver, = B

5 THE COURT: Sustained,
6 Q BY MR, DENNY: Now, sir, when you entered your
7 plea on July 17, 1971, had your attorney at that time told
8 you that you were going to get a misdemeanor?
9 MR. MANZFLLA: Objection. Calls for hearsay.
10 MR, DENNY: State of mind.
u- THE COURT: Overruled.
12 You may ansver.

. 13 THE WITNESS: I don't recall.
1 Q BY MR, DENNY: Well, when was it that your attorney

%N

1 told you that you were going to get a misdemesnor, sir?

16 MR, MANZELLA: Objection. That calls for hearsay,
. your Honor.
MR, DENNY: Again, state of mind, your Honor.

I would lika to approach the bench on this, if

18
19
20

I may, your Honor.

4 THE COURT: Overruled. You may answer.

22

MR, MANZELLA: Your Honor, his attorney told him,

23

I would just like to approach the bench.
MR, DENNY: It's still state of mind, under People vs.

24

25

. . Pantages.
" % THE COURT: I'1l overrule the objection.
® § MR. MANZELLA: All right.

THE COURT: And you may answer.
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1 THE WITNESS: I don't recall.
@ 2 Q . BY MR, DENNY: You don't recall?

~ 3 | * +*A " No.

. s | 7 Q@ Al right.. .

’ 5 | S How; vhat did the prosecution tell you?

t 6 MR. MANZELLA: Assumes a fact not in evidence.
7 THE COURT: -Subtained.
8 Q - BY MR, DENNY:. Did the progsecution tell you
9 anything about what your aent:énce was golng to bhe?
10 A No.
1n Q You have no idea what your sentence is going to
1 be?

. 13 A I don't know what it's golng to be.

v 1 Q But you don't figure you are going to State

.*" 15 Prison for what you pleaded guilty to, do you?

12a fls. ¢ A I don't even know that.
w |

18
19
20

21

23
2%
2
. 26

27
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Q

through any statutory procedures to grant you immunity in

connection with your testimony?

A Vot that I know of.

Q Has the prosecution said anything ta you about
| granting you immunity from perjury?

A I don‘t believe mo.

Q They haven't even talked to you zbout perjury;

have thay?

A No.

Q Whap ig perjury?

MR, MANZELLA: OUbjection. It doesn't appear to be
- relevant.

THE COURT: Sustained.

MR. DENNY: I have no further quastions,

THE COURT: Redirect?

MR. MANZELLA: Yes, your Honor.

. moment?

perused his notes.)

BY MR, MANZBLLA:

Q
MR.

+ 4
Do MR

ALl right,

DENNY:
. MR. MANZELLA: GO ahead. I'll wait.

F

DENNY:

Now, sir, has the prosecution gone

If I may have just a

{Pause in the proceedings while Mr. Manzella

REDIRECT EXAMINATION

Mr. Springer, on November 26 -~ gtrike that.

Your Honox, 1I'm sorry.

I would like to approach the bench a moment,
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THE COURT: All xight. ‘You may.

(whereupon, the following proceedingys were hagd at
the bench among Court and counsel, outside the hearing of the
jurys) |

MR. DENNY: Your Honor, he says apparently nothing.hasA
been told to him by the D. A.'s Office. I specifically asked
for, and the Court ordered as part of the discovery, the D. A.'s

file in caske No. A-113570, which is a lower case number, under

- which thesa two case numbers were congolidated, and the case

which I submit is the one on which a deal hasg been made with
him for his testimony.
"I get as a response to that not the file -~ and

' this coutt apparently -~ we had the file when Mr, BRbrame was in

here before the Court —~ but I get several sheets Of paper

- with the number *A-113570 Van Nuye" written -—-

THR COURT: Well, thiz im the file that you asked for,

| and which ~- the lack of which file you wished to stop the

cross examination before, ==

MR. DENNY:; That's correct.

THE COURT: -—- and bafore I told you to go ahead?

MR. DENNY: That is correct.

THE COURT: All right.

MR, DENNY: I get a one, two, three, four-page police
report on the possegsion of pills case.

I geb a two-page copy of the felony Complaint in

the Municipal Court, and I get a two-page copy of the informa-
tion, and that's all. And that's not what I coneidex to be

the 96 A s fila.

R
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I consider to be the D. A.'s file that which I kndw,

from being a formexr Deputy District Attorney, coOnsists of a

,file‘fqlqgr, these documents, plus statements as to what

 witnesses will testify to, plus recommendatione for dismissal,

taking lesser plea, anything else that appears that's relevant

' in connection with the case.

And when I say "a file,* that's what I mean.

THE COURT: All right. My, Manzella?

MR. MANRELLA: Yes, your Honor,

THE COURT: Do you wish to‘aay anything?

MR. MANZELLA: Of course. The Court never ordered that
that material be supplied to Mr. Denny. In fact, this court
specifically said that the work product of the Dimtrict
Attorney's Office was excluded from the discovery motion.

And what Mr. Dehny got in comnection with that file
is the same thing he got in connection with all the other files|
which have been supplied to Mrs. Holt.

He never got the file folder and <~ and the other
information which ~-- which is not discoverable, which is part
of the work product.

He got police reports, Complaints and informations.

MR. DENNY: Your Honor, I made a -- I got a subpOena
out, a subpoena ~- and the return iz in evidence in the court
file -- in which I specifically sought, by that subpoena, any
statements or recommendations as to disposition of the case.

There has been no motion to quash that subpoena, ——

MR. MANZELLA: Well, ==

MR, DENNY: ~- and if =~ 1f there's not such & motion,
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1 < f gl.' e .
as We -~ on the record, as we ware —-

and it is riot timely, that should be responded to.

, MR, ﬁ@ﬂ%gbbaz Your Honor, when we responded ~- when we
~axgnédfﬁhisipdéi0n last time, I had the files in front of mey
aﬁgnif‘?hercourt remenbers, I opened them and took out material,:

M ]

P ng.g?URTx Yes, the Court recalls that,
MR. ﬁaﬂﬁELLAz -- in answer to the subpoensa.
And the Court af that time stated that it idgreed —-
' and I think algo Mr. Denny agreed -~ that the work product of

the District Attorney's Office was not discoverable.
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12b-1 1 But thase -- these materials were. And they're
. 2 the same materials I supplied to Mr. Denny with regard to the
3 other files. |
¥ ¢ MR. DENNY: Your Honor, this is not a case of discovery,
‘ 51 This is & case of regponse to a subpoana, a subpoena of the
6 courxt. _
LA ~ And the People can come in and argue it if they
8 want to, after they have responded to that subpoena.
9 “ MR, MANZELLA: We did at that point, your Honor.
10 THE COURT: What are you seeking now, Mr. Denny?
1 MR. DENNY: Well --
12 THE COURT: Why ere we delaying these proceedings?
B ¥R. DENNY: ' We are delaying the proceadings because I

" gubmit that there iz -~ or should be, in that file -~ evidence

of the deal that has been made on this case, and the time that

deal was made,

i5

fu

16

o And if the People want to argue it, they should

1 argue it after that, after that =--
MR, MANZELLA: Your Honor --
MR. DENNY: Let me finish, Tony,

(Continuing.) «- after that file has been

19
20
21

22 )
brought into ecourt.

THE COURI: Let's proceed.
24

* MR, MANZELLA: Your Honor, I just want to make one
25

23

statement.
® THE COURT: Excuse me. Let's go on with the exaﬁtnation.a
. :: ‘ MR, MANZELLA: Vell, Mr. Denny can mske sll the cornments,
and I may never have a chance to respond. All I am asking for
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is a chance to respond.

THE COURT: ZLet's get back to the counsel table,
gentliemen, and proceed.

MR. MANZELLA: All right.

(WVhereupon, the following proceedings were had

in open court; within the presence and hearing of the

Jury:)

THE COURT: Any redirect?

MR, MANZELLA: Did you say, Mr. Denny, you were
through?

MR, DENNY: Well, I am, without the material Ifve askad
for. ‘

MR, MANZELLA: Your Honor, I don't undersgtand. 1Is he
through with crogs-examination? If he's not, I'll wait until
hp:iﬁ. I doq't know vwhether he's through or not, your Honorx.

THE COURT: A¥e you through, Mr, Denny?

MR. DENNY: Y¥our Honor, I can proceed no further without
the information I héQ& rc;uested -

THE COURT: The information -~

MR. DENNY: -~ and subpoenaed.

THE COURT: -~ you requested would not be admissible in

‘any event, Mr. Denny.

Proceed.
Redirect examination?
MR, MANZELLA: All right. .
4] BY MR, MANZELLAMr, Springer, were you interviewed
by Sergeant Whiteley on November 26th of 1969, at the -- I
believe it was at the -- well, strike that.
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12b-3 1 Weres you interviewed by Sergsant Whiteley on
.' 2 { November 26th of 19697
, 3 | A Yes, I bealieve so.
t 4 Q All right. And was that with regard to the

5 | conversation that you had had with Bruce Davis at Clubhouse

6 Drive in Venice?

7 MR, DENNY: Just a moment. I'1ll object to that as call-
8 | ing for hearsay.

s If it's sought to be used for a -- well, we'd

10 have to apprcach the bench to argue it.

n THE COURT: Let me hear the last two questicns, would
you, please, Mr. Williams? I'm sorry.

B (Whereupon the record was read by the reportex

1 as follows:

e

® "Q Mr. Springer, were you interviewed by

16 Sergeant. Whiteley on November 26th of 1969, at the --

v I believe it was at the -- well, strike that.

® "Were you interviewed by Sergeant Whiteley

? . on November 26th of 19697
»o ﬁ _“;Fs' Yes, I heli.ave aa.

# "Q All right. And was that with regard to

% the con@e::litién that' you had had with Bruce Davis

® at Clubhouse Drive in Venice?™)
¥ # THE COURT: Yes, it does call for hearsay. Sustained.
% MR, MANZELLA: May we approach the bemch, your Honor,

% for argument?

® 7 THE COURT: ALl right, you may.

o (Whereupon, the following proceedings were had
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12b-4 1 at the benéh lmr;ng Coi.u:t and counsel, outside the
.’ 2 | hearing af the jm;y-f) :
A 8 MR, MANZELLA: Your Honor, under -- is this Section 7717
: 4 I can't remember right now.
) 5 MR, DENNY: 790.
; : MR, MANZELLA: 7907
7 MR, DENNY: I think so.
8 MR, MANZELLA: {(Continuing) =~ 790(b), whexre it says

? that there is a motive for falsification, Mr. Denny's brought

1o up cases, which arose after these statements were made, snd

1 he made a statement on November 26th, 1969, consistent with

12 his testimony here.

3 He made a statemént on ~- on December 7th, 1970,

u consistent with his testimony here.

2 He made a statement on May 19th, 1971, consistent
1 with his testimony here. ,

o And gince these cases that Mr. Denny brought out-- |

1 MR, DENNY: Not so loud.

» MR. MANZELLA: ~-- all occur =-- gome of them ocrur after
# these statemsnts, that these sre prior to his motive for

12¢c £ls. falsification,

23
24
25
%6

27

- - - ft
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MR, DENNRY: Well, your Honor, his motive for falsifica-
tion, by his own testimony, arose on November l2th, and there-
after, when he went to gpee the police officers.

And he has had a motive to falsify, and that's
to get information that would help his buddy DeCarlo and help
him get a $25,000 fee.

MR, MANZELLA: Well, then, why did he bring out all those
casea? I objacted that all those cases were irvelevant. But
Mr. Denny brought them out, and the Court said they were
relevant. . Noy, if they were relevant, they were only relevant
to show motive for falsificatlon. And the dates of those cases|
oceurred after some of these statements.

THE COQURT: All right,

MR. MANZELLA: Therefore, soma of these statements are
admispible.

MR. DENNY: But the motive goes to the deals that were
made with him, both before and after. The motive to fabricate

Arose beforg —

MR. MANZELLA: ©Not before he -~

MR, DENNY: ~~ November 26th, and --

THE COURT: I believe that's subject to argument, AaAnd X
think that the ultimate determination, of course, will be made
by the jury. )

But the Court believes that, in view of what you
did produce concerning the cases that are pending against him,
that thé'?eOp%e,would have the right to show that he made
statements which were consigtent, before the cases existed.

! Ig that the =~ I

¢
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SO ;: X
. . N 1
MR, MANZELLA: Yes, of course.
THE COURT: -- situation?
MR. MANZELLA: Yes, your Honor.
MR. DENNY: All right, your Honor, submitting to the
Court's ruling on that, I would like to ask the Court -- again,

you sald that the information that I am seeking would not be

 admissible,

THE COURT: If you sre seeking to introduce a D. A.'s --
a Deputy D, A.'s notes, they would not be admisgsible.

MR, -DENNY: Your Honor, the notes themselves may not
be admissible, but the fact of whether a deal was worked out -~
I can bring in the person who made those notes,

THE COURT: Well, you can ask him about that.

MR, DENNY: But he 2ays, no, that he hadn't gotten any
information from the D. A.

THE COURT: Well, subpoena Mr. Watnick -- or subpoena
whoever it was --

MR. DEMNNY: Your Honox, I have subpoenaed him. I have
subpoenaed him, and I subpoenaed those records in his
Possession.

THE COURT: All right., MNr. Watnick will be here
tomorrow morning.

MR, DENNY: Fine. With the records?

THE COURT: Inform him, thén.

MR. MANZELLA: Well, the records are here, but =«

THE COURT: Inform him that he will be here. He is to
be here, and ha's to have any other file that he wmay have

concerning this case, if he handled the case, ox if he knows

C | CieloDrive.comARCHIVES
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anything about it.

Or, if there was any transaction in connection with
the plea bargain in céﬂneation with the case that some other
Deputy District Attorney handled, well, let that D. A. come
forward. ; '

MR. MANZELIA: Well, the Peodple would submit that only
the -- that it would only be relevant if somebody communicated ‘
this to Mr. Springer,

THE CQURT: The Court knows that, and that's part of the
reason why I said that it wouldn't be adwissible.

MR. DENNY: Well, it doesn't have to be communicated to

- Mx. Springer, if it's communicated to his attorney. Because

his attornmey can then communicate it to him.

THE COURT: If his attorney then had communicated it to

- Mr, springer, then it would become rélevant., But i's not at

this stage.
You haven't established it.

MR, DEMNY: wWell, I'm trying the bast I can, by getting
those records and the information —-

MR, MANZELLA: Well, the records have already been
produced here. Now, the records are here.

Now, I take it the Court wants Mr, Watnick in
tomorrow morning.

THE COURT: Well, would there be any noteés in the file
that would indicate whether or not any leniency was to be
granted to Mr. Springer?

MR. MANZELLA: I doubt it, your Honox.

MR. DENNY: Well, th? records are the best evidence. All

H
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1 | we need to do is get them here,

.. 2 THE COURT: That'e what we want. And if there was any
. 8 such transaction, and it was -~
v -4 MR, MANZELLA:; Well, Mr. Denny --
: 5 THE‘QQunﬁz -~ and it was communicated to the defendant =&
6 . -MRs MANZELLA: Mr. Denny has everything in the files,

? except ﬁha:lotés‘made"by Distriat Attorneys as to strategy

in the case. ,

o Now, ae far as whether —-
10 THE COURT: - This s a relatively simple matter. AlLl
1 | My, Denny wants e |

2 MR. MANZELLA: Well, we've already given everything to

i3
him,
Pl

" THE COURT: ~- ig to find out if there wae any trans-

15

N

agtioh. and if there ara any further notes in the file ==

a MR. KAY: No, We'va given him all the records from the

7
: Diatrict Attorney's file.

o MR. MANZELLA: Yes, I think that should be clear. A3And

19
that's the point I'm trying to make.

20 .
Now, if he wants to guestion all the D. A.'s

21
Office out there and ask them if they verbally or -- if they

22
have made any deals, fine, But the files are all here,
23
There's No -
24 .
124 fol MR. KAY: We have received all the files.

25.

26

27

28
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12d-1 THE COUi!’l" { Was Watnick the District Attorney who was
. 2 | there at: t;‘he tima?
. 3 MR, HANZEIJLA* In courl:’s'
; 4 THE COURT: Was he in charge?
5 MR, MANZELLA: In court; I don't know, because he --
) 6 | he's the head of thc office.
7 THE COUR’I'. Do you want Mr. Watnick here tomorrow?
8 MR, DENNY: I would be delighted to have Mr. Watunick
# | here tomorrow.
1o THE COURT: All right. You have subpoenaed him.
1t You get him tomorrow. But inform him -~ tell him
1z 1 want him here.
= MR, MANZELLA: Well, I think he would bave a subpoena
_ ? 1 from Mr. Denny,
.,., Bt MR. DENNY: He has been subpoenaed.
16 MR. KAY: All right. Fine. He'll be here, then. |
o MR, MANZELLA: Why don't you call him and have him come
®| in?
v MR. KAY: Well, if he has been gubpoensed ~-
2 MR. DENNY: He has.
- (Whereupon, the following proceedings were had
2 in open court, within the presence and hearing of the
» jury:) |
¢ # THE COURT: The Court will reverse its ruling, and the
® cbjection is overruled. '
% % MR. DENNY: Your Honor, may I approach the bench just a
'. :: moment? I dontt think we need the reporter.
- {(Whereupon, proceedings were had at the bench
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among Court and coungel, outside the hearing of the

jury, which were not reported.)

a  BY MR, MANZELLA: ALL right.

Mr. Springer, were you interxviewed by -- L dent't
know 1f T aske# yquthis, and whether you answered it or not. -
~ But wexe you interviewed by Sergeant Whitelay on
Kavambquzﬁth‘of 19697

A ‘I_BQ%ieég_sc.-f

Q And in fﬂat interviéé, did:you tell Sergeant
Whiteley what Mr.*paviéfhad‘tﬁid you about the -- about
Shorty? o |

A Yes,ft have.’

Q All right. And did you tell Sergeant Whiteley,
on November 26th, 1969, that Bruce Davis said that he and
other persons had killed Shorty in Devil's Canyon, or scmethin
to that -- in essence, in sum and substance, did you tell
Sergeant Whiteley that?

A Yeah. He says, "We cut off their heads, arms and
legs."

Q All right. And on November 26th, 1969, during the
same interview, did you tell Sergeant Whiteley that Bruce
Davis said that he and the other people had buried the body
in a shaellow grave?

A Yas,

Q And on November 26th, 1969, during the same
interview with Sergeant Whiteley, did you tell Sergeant
Whiteley that Bruce Davis told you that the motive was because

Slorty --

' £
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MR. DENNY: Just a moment. Now ~-

Q BY MR, MANZELLA: ~- Shorty had -~

MR. DENNY: Just & moment, now. I'm going to object to
this as not a prior consigtent statement, to rehabilitate the
witness. .

He has not so testified here, and that makes it

not a prior consistent statement.

MR. MANZELLA: It has been testified to here, your
Honor. I have the transcript.

THRE COURT: ' Excuse e, Would you read the first part of
the ﬁuestion to ﬁe?

;; | (Whereupon the record was read by the reporter
as follawa.;

"R And on November 26th, 1969, during the

same interview with Sergeant Whiteley, did you tell

Sergeant Whiteley'that Bruce Davis told you that the

motive was because Shorty =)

THE REPORTER: And at that point, he was interrupted
by the objection,

MR.DENNY: Your Honor, hé has not testified to motive,
as far as the éoave:sati@n that he has related.

MR, MANZELLA: He has, your Honor. Mr. Springer said
that -~ he testified that he said that the guy was a snitch,
and that he was an alcoholic, and that he drank so much theyb
was afraid that he was going to go to the police with
information, so they done away with him.

THE CQURT: All right., The objection is overruled.

Q BY MR. MANZELLA: Mr. Springer, on November 26th,

i

] ] ;
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1969, in that same interview with Sergeant Whiteley, did
you tell Sergeant Whiteley that Mr, Davis told you that the
motive for the killing was because Shorty had been informing
to the Police Department?

A He sald that they was afraid -«

MR, DENNY: Well, that's just a yes or nc answer, Mr.
Springer.
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13-1 - , Q In sum and substance did you tell that to Sergeanf:
. 2 ¥hiteley?
3 A Yes.
1 4 Q All right. On December 7, of 1970, were you
: 5 interviewed by Deputy District Attorney Burton Ratz?
i 6 A Yas, I believe so. ’
7 Q And on that date in the Interview with Mr. Katz,

8 did you tell him that ~- sgtrike that.

9 Did you tell him about this conversation that

10 you had with Bruce Davis at 28 Clubhouse Drive around Thanks-
i1 giving of 19697

12 A I believe so, yes.

13 Q And in that interview did you tell Mr. Katz that
* 14 after Bruce Davis showed you the newspaper article that you
R 15 told Bruce that you didn't dig Danny talking?

16 A Yes.

17 Q And during that same interview with Mr. Katz

18 on December 7th, of 1970, did you tell Mr. Katz in sum and
1 substance that, aft&fypu gaid that, that Bruce agread aiid
20 said that "We got ways of dealing with people:that snitch"?

2 A Yes, sir.

2 R " And dui":tng that same 'interview with Mr. Katz on
2 December 7, of 1970, did you tell Mr. Katz that after Mr.
“ 2 Davis said that, that yéu safd, "Well, he's got tc be taken

% care of somehow; but it Is hard to deal with him because’

% % hets a bike brother"?
# A Yes, sir.

o 23

Q And during that same interview with Mr. Katz on

“:
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December 7, of 1970, did you tell Mr. Katz that after you
said that, that Mr, Davis replied that they would deal with
it, that they had tsken care of one guy that got drunk and
loose at the mouth; that they cut him up in pieces, that 1is,
cut his head, arms and legs off? Did you, in sum and
substance, tell him that?

A Yes, sir.

Q And did you, in that same interview with Mr, Kats
on Déecember 7, 1970, tell Mr. Katz that after Mr. Davis said
that, that he said that Charlie had ordered Clem to {yyy him
in different places in Devilts Canyon?

A Yes. |

Q And did you tell Mr. Katz in that same interview
that after Mr. Davis said that, that Mark said, "You mean
Shorty"?

A Yes, sir,

Q And did you tell Mr. Katz in that same interview
that after Mark said that, that Davis grinned and replied,
"Yesh, we know how to take care of them"?

& Yes, sir.

Q And did you tell Mr. Katz in that same interview,
that is of December 7, 1970, that Mr.Davis had said that he
wag afraid Shorty;wa- informing to the police?

A ‘Yhé,‘air.

Q; And on -~ gtrike that.

: : Aﬁd.ﬁera'yquninterﬁiewed by Deputy District
Attorney Burton Katz at the Glendale District Attorney's

’Office on May 19, of 1971, of last year, on or about that date?

= —
i t

CieloDrive.cOmMARCHIVES



L]

i)

10
iz
12

13

4

15

16

17

18

19

20

21

22 -

23

24

6

27

28

6318

A 1 b;lieve Qo. ‘

Q During that interview did you tell Mr., Katz about
the same conversation with Bruce Davis on 28 Clubhouse Drive
around Thanksgiving of 19697

A Yes, I believe so, yes, sir.

Q And during that interview did you tell Mr. Katgz
that at that time that Mr. Davis had shown you a copy of the
Santa Monica Evening Outlook in which -« and pointed out amn
article of DeCarlo's testimony at the Beausoleil trial?

A Yes, sir.

Q Did you tell Mr. Katz during that interview that
Mr. Davis had said that Danny was a snitch and that they had
ways of dealing with anitches? '

A Yes, sir.

Q And did you tell Mr. Katz that yoﬁ agreed with
Mr. Davis and that Mr. Davis said that there was one guy at
the ranch that was a snitch, that he was always drunk and
that he may be informing to the pigs?

A Yes, sir.

Q Did you tell Mr. Katz at that interview, in sum
and substance, on May 19, 1971, that Bruce Davs said that
person was cut up and buried?

A Yeas, sir.

Q - And did you tell Mr. Katz at that interview on
May 19, 1971, that Mark Ross asked, "You mean Shorty?" Aand
Davis said "Yes"?

A Yes, pirp

£

Q Mr§‘Spfiﬁger, have you done anything to collect

i+ CieloDrive.comARCHIVES
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1| & reward 1n'th£;~caaef

. 2 A No, sir.

, 8 Q Do yoﬁ-bciigv; that there's -= that you will

. 4 collect a reward in this case?

; s A Very doubtful.
6 Q Do you believe that there is a reward, that there
7 actually was a reward offered now? Do you believe-that now?
8 A I don't believe that now. |
? MR, MANZELLA: All right, thaok you. I have no further
10 questions.

x

1z RECROSS EXAMINATION

3 BY MR, DENNY:

H Q Now, Mr. Springer, your storles to these officers

15

8

and these D.A.'s has sort of grown with the telling, haven't

1 they?

" MR, MANZELLA: Objection, as argumentative, your Honor.

Q BY MR. DENNY: Well, letts go to November 26,
MR, MANZELLA: 1 take it the question is withdrawm?
THE COURT: There is no answer to it,
Well, the cbjection is sustained.
Q BY MR, DENNY: Well, on NbvemberkZGth, when you
gald you had this conversation with sBrgeanthhiteley, you

18

19

20

21

22

23

24

: didn't say anything about cutting up any body, did you?

4‘ * A 'I don't recall what time that was.

: * Q Or do you remember? You've told it 80 many times.
. :: MR, MANZELLA: Objection, it is argumentative.

THE COURT: Sustained.
13a fls.

1

. ] /
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13a~1 1 Q BY MR, DENNY: Well, do you remember what you told
. 2 to when when, sir, about this particular alleged conversation?
, 3 | A Yes, I believe so,
¥ - 4 Q Well, then, let's go back to the report of

5 Sexgeant Whiteley.

6 MR, MANZELLA: Objection, it assumes a fact not in
7 evidence, your Honor.

8 THE QOURT: Vell, thexe's no guestion yet.

? Q BY MR, DENNY: When you reported this thing ko

1o Sergeant Whiteley -~ and by i:he way, when you didq report it

| to Sergeant: W‘hitalay‘ this is at: the time when you figured that

2 | there wae a reward, isn't that right?

) B 1 A Yes., R
P | 14 0 And i:'hih is when you figured you wers going to get
‘..-: ¥ | part of it, ism't t:hat right?
16 A Posaibly.
1 Q And this is when you were doing everything you

18 gould to get your buddy ocut of big trouble, isn't that right?

¥ A Yenh.

2 Q All right.

2 But even at that time, sir, is it & fact that when

22 i )
.~ you reported this alleged conversation of Mr, Davis, you just

@ said that he and other guspects had killed Shorty in Devil's
v “ Canyon and buried the body in a shallow grave, i‘s that right?
* A Maybe I didn't tell them exactly word for woxd,
B buk that's the effect, yes.

) 27
. Q All right. Then, the next time you reported. it,

in this interview on December 7th, December 7, 1970, by that

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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l3a~-2 time it had grown so that ~--

.‘ 2 MR, MANZELLA: That's argumentative, your Honor.
3 Q BY MR. DENNY: All right, well, when you repoxted
2
» .4 it to Mr. Katz on that day, now, "They cut him up in pieces,

5 that 1s cut his head and arms and legs off, and Charlie
6 ordered Clem to bury him in Adifferent places in Devil's

7 Canyon" =

8 A Yes, sir.
? Q ~= is that what you told Mr., Katz?
10 A Yes, gir.
u Q I see,
12 You added a little bit to the atory from the time
¥ | when you first tialked to wergeant Whiteley about it, is that
i B | right? '
'.a.: 5| . "MR. MANZELLA: Objection, that's argumentative.
16 THE COURT: Sustained, S
1 Q BY MR, DENNY: Well, is it a fact that you added

18 that -~ or thome little details -

1 I might have -~

20 . == to the story?

21

A -= £0ld him then, but I don't recall.

2 Q You might have told who what?

» a I might have told Mr. Whiteley at that time, but

24
. | ¥ don*t recall,
2 25
. Q At the first interview?
¥ % ' A Maybe I didn‘'t go into complete detail or, ur, uh -r

. " Q Or maybe you didn't know the complete detail?

28 X :
MR. MANZELLA: That's not what the witnesgs said.

b
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13a-3 1 MR. DENNY: May we have that read back, Misg Briandi?
® . Would the Court so order.

\ 3 - THE COURT: Bo prdered.

i 4 (whereupon, the answer was read by the reporter as

5 followss

6 “A Mayhe I didn't go into complete
7 detail or, ur, uvh —-%)
8 Q BY MR. DENNY: Oh, you went into more detail

9 with Mr, Katz thin you had with Mr, Whiteley, the investigator

10 | in the éapa. iz that right?
u o A I don't recall.
12 Q It is kind of hard to remember what you tola who,

13 wheti, what?

W3

1 A It is -
.;;: B MR, MANZEILA: Objsction, it is argumentative.
16 Excuse me, Mr, Springer. It is argumentative and
17 vague and ambigut.:‘ué.
18 Q  BY ¥R. DENNY: ALl right, sip =
1 THE coim&ﬁ It ig vague and ambiguous. You may
20 rephrusze it ; R ) | :
2t Q BY MR. DENNY: ALl right, sir, by the time you had
2 your conversation with M, Katz-here on Decepber 7, 1970, you
2 were sort of locked into the st:ory you had already told
. 2 Sergeant Whiteley?
" » ' MR, MANZELLA: Objection, vague and ambiguous and
", % argumentative.
2 THE COURT: Sustained.

. 28

Q BY MR, DENNY: Well, you couldn't go back on what

1
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13a~4 1 | you told Sergeant Whiteley when you were then being interviewed
. 2 | by Deputy Katz, gould you?

i 8 MR. MANZELLA: Objectlon, vague and ambiguous and’

: 4 | argumentative,

] 5 THE COURT: It is argumentative. Sustained.

: 6 | Q | BY MR, DENNY: well, is it your frame of mind, sir,

7 | that this is the story you had to keep telling consistently now
8 | that you had already told it to Sergeant Whiteley; isn't that
.9 | right?

10 MR, MANZELLA: Objeéction, it is argumentative, wvague and

| ambiguous.

12 THE COURT: Overruled. You may answer,
13 THE WITNESS: Yes,
) 1 Q BY MR, DENNY: You weren't going to tell Mr. Katz,
'.;?., % | “"No, I lied on that November 26," you weren't going to téll him
% | that?
1 A What would I lie &bout?
. Q  what, indeed.

® MR, RAY: We'll ask Mr. Denny's comment be stricken,

20
your Homnox.

2 THE COURT: AIl right, it is stricken,

2 Q B!{ MR. DENNY: And then, when you were interviewed

# by Mr, Katz ~~ and by the way, it was Mr. Ratz and Mr. Manzella

24
£ in May of 19?1, in Glendale, at the Glandale Police Department,

25 : - . .
wasn't ity isn't that right?

. 26
‘ A Poasibly

27
. Q well, sir, were you interviewed on May 19, 1971, at

28
the Glendale's D.-A.'s Office; interview conducted by D. A.'s

g
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Burt Katz and Anthony Manzella?
MR. MARZELLA: Question has been asked and answered.

THE COURT: Sugtained.
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) BY MR. DENNY: Well, you recognize Mr. Manzella,
don't you? o

MR, MANZELLA:L Objection, that's not relevant.

THE;COUﬁf:‘ Sustained.

Q‘ | BY MR. DENNY: Well, was he there then?

MR, HﬁNZEﬁﬁA; ?hgfquebtidn ﬁu: heen asked and answered.

THE COURT: Yes, ig haa?

MR, DENNY: ;Weil., I'm nd: sure what the answer is, your
Honor. Could 1 have it read chk?‘

THE COURT: Just have him answer it agdin rather than

have her look through the record.

A Yes.

Q BY MR. DENNY: Mr. Manzella was there, is that
right?

A 1 believe so.

Q All right, And at that time you were locked into
the story that you had already now told Mr. Katz once and Mr.
Whiteley once before, isn't that right?

MR, MANZELLA: Objection, that's argumentative.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR, DENNY: All right. It wouldn't have helped
your buddy at all to tell them, "Well, what I told Whiteley
back in November wasn't true." That wouldn't have helped
your buddy, would it?

MR, MARZELLA: Objection, it i3 arguméntative.

THE COURT: Sustalned.

MR, DENNY: It is his state of mind, your Honor.

Q BY MR, DENNY: Goilng into your gtate of mind, sir, .
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13b~2 1 how you felt about it when you talked to Mr. Katz and Mr.
. 2 Manzells in May, May of 1971, it was your state of mind at
3 that time that it sure wouldn't help your buddy, Danny DeCarlo,
' 4 if you told these two D.A.'s at that time, "Well, what I said
8 back in November, 1969, to Mr. Whiteley wasn't exactly true"?
' p MR, MANZELLA: Objection, that's not relevant, your
z | Honor. Assumes facts not in evidence. Argumentative.
8 | MR, DEHNY, ‘l It is an attempt to show a prior incongistent
9 statmﬁt,:iﬁ it is his state of mind, your Honor.
10 THE CQU?T’:‘ .‘Woixlclz you read the question back for me,
1 please? o - |
12 (Whereupori the question was read by the réporter
13 as follows: |
« 14 - g Goingi'll;nto yéur" state of mind, sir,
.ﬁ, 15 how you felt about it when you talked to Mr. Katxz
16 | and Mr. Manzella in May, May of 1971, it was your
17 state of mind at that time that it sure wouldn't
18 help your buddy, Danny DeCarlo, if you told these
19 two D.A.'s at that time, 'Well, what I said back
20 in No'v‘embar, 1969, to Mr. Whiteley, wasn't exactly
2 true?")
2 THE COURT: 1I'll overrule the cbjection. You may
2 answer.
. % THE WIINESS: Repeat the question.
i 5 THE COURT: Read it,
: % THE WITNESS: No, him.
z THE COURT: No, her.
. % MR, MANZELLA: I think the witness means he didn't

] ] ;
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understand the question, your Honor.

THE COURT: It is a difficult question to understand.
The Court will ask you to rephrase it,

Q BY MR, DENNY: All right, I'll rephrase the
question.

When you talked to Mr. Manzella, Mr. Manzella --
excuse me -~ and Mr. Katz in May éf 1971, one of the things
that was in your mind was, "I cen't tell them what I said
before was not trus because that's not going to help my buddy,’
isntt that right?

A I dogit<r¢call saying 2 lie in the first place.

Q Oh, I;seé, sir.

. : By éha way, when was it that you first went to the

Spahn Ranch, did you say? )

MR, MANZELLA: Objéctién;‘tﬁz éuoltion has been asked
and answered. It is beyond the scope of redirect examination.

THE COURT: Well, the ocbjection is sustained on the
first ground, = oL

MR, DENNY: Well, may I reopen croas for just this
point, your Honox?

THE COURT: You may.

MR, MANZELLA: It has been asked and answered, as well.

THE COURT: Well, you may, on this point, but as to
that question it is sustained. |

MR. DENNY: On which point, your Honox?

THE COURT: You may reopen.

MR, DENNY: Thank you.

Q BY MR, DENNY: Well, sir, was it August 1l or 12

- . 4
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that you first went to Spahn Ranch?

MR, MANZELLA: The question has been askaed and
answered.

THE COURT: VYes, it has been answered.

Q BY MR, DENNY: All right. Directing your
testimony to the Grand Jury hearing on -- in April of 1970,
do you tecall being asked the following questions at page 240
of Volume 1:

"when did you first go out to the Spshn

Movie Ranch, sir?

"4 It was on August 13.

"Q 19697

"A Yes, sir."

Do you remember so testifying under cath before
the Grand Jury?

A I wasn't exactly sure of the date but, yes, I
remembef tqsﬁif;ing.

| Q All right. And you testified in the Manson case
that you apéﬁz thfeﬁ or four days out there?

A At least, | . .

Well, ﬁov many days did you spend there?
Aboqt threg,'buttnqt steadly.
Oh, but not steadily?
No, I left.
All right.
. DENNY: 1 have no further questions.

E&Dbpb

REDIRECT EXAMINATION

H
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BY MR. MANZELLA:

Q Mr. Springer, you did spend three or four days,

isntt that right?
A Yes.

1

] ] /
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.~ as to whether you stayed overnight or did not stay overnight ang

. then I went back to Venice, and then I went back the second

Q So you were there on three or four days, is that
correct?
A Yes. But I didn't make a living there or I didn't

G A1l yight. We hadn't gone into it before on direct
examination, hut tell the jury the sequehce of events after
you arrived there on the first 'aay, after you arrived there on
the firet day you went to Spahn Ranch.,

MR. DENNY: Well, your ﬁéﬂbr; I object to this.

MR, MANZELLA: Well, Mr, Denny brought it up. He re-
opeked.

MR. DENNY: Just for the dates themselves, your Honor.
That's all, ©Not for everything that happened on those days.

Q BY MR, MANZELLA: X mean, the gequence of events

80 on.,
MR. DENNY: I have no objeation“to that.
THE COURT: All right, the objection is overruled.
THE WITNESS: Go ahead?
THE COURT: Ves, you may aﬁswer NoW.
Q BY MR. MANZELLA: Yes.

A All right, I gtayed ovarnight the first night, and

night or the second afternoon. I didn't stay all -~ I didn’'t
gtay all night. &nd then, I went back and got the club on
Friday and went back up there again,

B tay there.
Q Right.
a Steadily.
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13c-2 1 Q When is the last time you saw Danny DeCarlo?
. 2 MR, DENNY: Object as irvelevant and immaterial.
. 3 MR. MANZELLA:; = It is relevant due to his recross.
N 4 Tﬁﬂlcouaﬁ: Overruled.
i 5 Q - Bg”MR,fMERZELnba will you answer that?
s | A When is the last time I saw Danny DeCarla?
7 MR. DENNY: May we approach the bench?
8 THE COURT: The objecéioﬁ iz overruled. You may answer.
. THE WITNESS: I donh't recall the date. It's been guite

10 some time ago. The last place I saw him -~

u MR. DENNY: Just & moment, I'll obhject to that as not

responsive to the question.

13
THE COURT: Sustained.

14 _
. Q BY MR, DENNY: All right, vhere was the last place

-3 15
e you saw him?

16
MR. DENNY: Object to that as irrelevant and immaterial.

1
! Q BY MR. MANZELLA: Wwould that help you with the

18
date you last saw him, help you place the date you last saw

19
him?
20 ;
MR, DENNY: Object to that as irrelevant and immaterial.

21
Q BY MR, MANZELLA: would that help you with the

date you last saw him, help you place the date you last paw

23 _
| him?
24

It was around Christmas time.

This past Christmas or before?

No, last Christmas, in Bedford, Oregon,
27

| 28

14 fol

The Chrisztmas of 19707

> 0 m 0 b

Yes,

'
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14-1 1 Q And that was the last time you saw Danny DeCarlo? |
. 2 A Yes.
3 1A] And ==
t 4 A Well, between Christmas and New Year's, I believe.
* 5 Q 0of 19707
: 6 A (Indicating affirmatively.)
: THE COURT: Yes? |
8 THE WITNESS: Yes.
9 Q BY MR, MANZELLA: Have you had any communication
10 with him or from him since that time?
o] MR, DENNY: 1I'll object to that as irrelevant and
12 immaterial,
13 MR, MANZELLA: 1It's on the same point, yvour Honor.
A K ¥ | MR, DENNY: Irrelevant and immaterial.
.aa. 15 | THE COURT: Overruled.
16 You w»=
1 THE WITNESS: No.
18 THE CCURT: -~ may answer,
9 THE WIINESS: No.
2 Q BY MR. MANZELLA: Do you know where Danny DeCarlo
2 is now?
= MR, DENNY: I will object toc that as irrelevant and
B | jwmaterial.
N 2 THE COURT: Sustained.
_s % Q BY HR‘:. MANZELLA As you sit there now, and as
¢ % you 'teati:EEl.e‘d<' iﬁ this case, do you think your testimony will
. o have. '_any"eff;act at gll on Mr. DeCarlo?
% A On mel?

. . /
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Q No. The fact that you are testifying will have
any effect at all on Mr. DeCarlo?

MR. DENNY: I'll object to that as irrelevant and
inmaterial.

THE COURT: Overruled. You may answer.

THE WITNESS: I have no 1d¢§.

Q BY MR. MANZELLA: Now, when you said that you
wanted to help out Mr. DeCarlo, did you mean by information
you could give to the police, or ¢nformation that he could giv#
to the police?

A Both.,

Q And did you -- did the -~ strike that,

Did the police ask you to bring Mr. DeCarlo --
strike that.

Did the police ask you to persuade Mr. DeCarlo
to come in? To talk to them?

A Yes.

Q And did you do that?

A 1 talked to'him. He went in, yaes.

Q All right.

(Pause in the proceedings while a discusgion

off the record ensuad st the counsel table between

Mr. Mpnzells and Mr. Kay.)

Q BY MR, MANZELLA: And when you talked to Sargeant
Whiteley on November 26th of 1969, is it your testimony that
you may have gone into detail with him, of the Bruce Davis
statement at 28 Clubhouse Drive, around Thanksgiving of 19697

A Posgibly.

M 1

] ] ¢
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and buried the body in a shallow grave. Mr. Springer stated

MR, MANZELLA: Thank you. No further questions.
THE COURT: Recross? '

MR, DENNY: Yes, your Honor.

S RECROSS EXAMINATION
BY MR. DENNY: o ,'

O  All right, sir. ﬁow, _when Mr. Manzella asked
you, "Is it your testimony now that maybe you went into
detail with Serge&nt W‘hi.tele:y‘ i;\ your conversation with him
on November 262"

And you say, "Possibly," do you have any clear
recollection, right now, this day, of saying to Mr. Whiteley
any more than is reflected in his report there?

MR, MANZELL‘A:: Objection, Assumes a fact not in
evidence, your Honor.

THE COURT: Sustained. |

Q BY MR, DENNKY: Do you have any recollection right
now, this day, that you said any moxre to Mr. Whiteley other
than "had a conversation with Bruce Davis, who stated he

and the other suspects had killed Shorty in Devilts Canyon

that Davis told him the motive was because Mr. Shea had been
informing to the police depertment”.
Did vou tell him any more than that? Do you have
any such memory now?
A Yes, I believe I did.
Q Oh, you believe you did?

And what has refreshed your recollection as to

- - ft
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that, now?

MR, MANZELLA: Objection. Assumes a fact not in
evidence.

THE COURT: Sustained. |

Q BY MR. DENNY: Well, when I just cross-examined you
a little bit ago, you said you didn't remember, -~

MR, MANZELLA: Objection. It assumes -~

Q BY, MR DENNY: -- isn't that correct?

. MR, MANZELLA Objection, It assumes & fact not in

evidemg}T

THE G;)U;E,T:_: Sustained. . The record speaks for itself.
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Q BY MR. DENNY: Well, sir, between the time when I
erogs examined you and the time when Mr. Manzella re-examined
you, did something occur £0 refresh your recollection?

MR, MANZELLA: Objection, It —=-

THE WITMESS: No.

MR, MANZELLA: --~ assumes a fact not in evidence.

'THE COURT: The objection is overruled.

The answer may remain in the record.

Q ; ﬁY MR. DENNY: All right, sir. Now, you say that
the ;- the first‘day you spent ﬁhe night up there at -- at
Spahn Ranch? Did you just testify, "I stayed overnight the
first night, went béck Ehé second afternoon®?

A Yes, siv. ‘

Q well, isn't it & fact that you and anothaer fellow
went up there by the name of Reed, the first day?

MR. MANZELLA: Objsction. Beyond the scope of redirect
examination.

MR, DENNY: This is right on redirect,

THE COURT: Overruled: You may answer,

MR, MANZELLA: I didnft ask him who he went up with,
your Honor.

THE WITNESS: I didn'tgo up with anybody by the name of
Reead,

MR. DENNY: Well, the subject has been opened up, yes,
your Honox.

THE COURT: VYes, the oObjection has been overruled.

MR. MANZELLA: But Mr, Denny ie the one who opened it

up, your Honor.
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l4a~2 1 MR, DENNY: Well, Mr, Manrzella followed it.
. 2 Q That is a fact, sir, is it not? That you went
3 | up with Mr. Reed?

: 4 A No, I didn't.
: 5 Q who did you go up with?
6 A I went up by myself,
7 MR. DENNY: May I have just a moment, your Honox?
8 (Pause in the proceedings while Mr. Denny perused

% | his notes.)
10 Q BY MR, DENNY: In your conversations with Officézs

1 | Gutierrex, Sartuche, Neilson, et al, --

12 MR. MANZELIA: Objection. It assumes a fact not in
B | evidence,’ ’

" 14 MR. DENNY: I am patting i“.l: 11:1, es{i.dance.

.:‘5 15 Oii, is .i.t: the "et al,"? A1l right.

10 THE COURT: The objection is sustained.
o Q BY MR. DENNY: In this conversation you had on
8 Novambar 12th, 1969, in the Glass House, with Sergeant
® Gutilerraz, Sartuche, Ne?.lson and == and -=- I can nevar -=
2 Patchett =~ thank vou ~- did you tell them, on the llth or
2 12th, “John Hyde went with me. He mplit with one of the
% girls --"
® MR, MANZBLLA: Objection. This is irrelevant, your

“1 24 Honor, and beyond the scope of redirect examination, --

' ® MR, DENNY; This is ~-

* 2

* MR, MANZELLA: == that he split with one of the girls
2

o -

and everything that Mr. Hyde did.

It's beyond the scopa of radirect examination.

1
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1 THE COURT: Overruied. You may answer.
. 2 THE WITNESS: I xode my motorcycle by myself up there.
. 3 g BY MR, DEBNY: 8ir, did you tell the officers,
& 4 in that conversation, that tape-recorded conversation, *On the

5 lith or 12th of August, John Hyde went with me. He split with.

6 one of the girle,”

7 MR. MANZELLA: It's lrrelevant,

8 THE COURT: Overruled. You may answer.

9 THE WITNESS: He went up there, buthe didn't go with

0 | me.

n Q BY MR, DENNY: Did you tell the officers that?

12 A Yes, I told them. ‘

B 19, A1l right. And did you tell them, "when I first
.”‘ 14 went up thera, the first time, cCharlie, Tex and a little kid

15

3 wag there.,"

16 MR. MANZELLA:{ Objection, It's not relavant.

17 . THE géun‘;'; sustained.

1
IB @ ' BY MR. DENNY: Did you tell them that, “I got

» there just abou!: 8:00 P. M, and left: at 11:00 P. M."?

2 A I baliava 80..

2 Q and did you tell thera, "The next night I went up

= and stayaed all nigh!;"

23

A I don't recall whel:her it was on the first night ox
¥ % the ascond night that I spent the night,
: % Q You don't recall, do you?
14b qkf«:)]. % A Ho, I don'k.

27

1
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14b-1 1 Q And did you tell them that, "I went up -~ went
. 2 back in the afternoon ~--" and this is the second time you
\ 3 went up.
: 4 "1 went back in the afternoon, spent the night,
¥ 5 left the next afternocn, and found my hat on the center
: 6 of the freeway. all beat up."
7 MR. MANZELLA: Objection. It's not relevant.
& THE COURT: Sustained.
9 | MR, DENNY: Well, forget -~
10 THE WITNESS: Yes.
1 THE COURT: The answer is stricken.
12 2 BY MR, DENNY: Well, forget the hat business.
| 1 THE COURT: The objec"_tion is sustained.
¥ | Q ‘ B‘:‘.; MR, DENNY: All right. So your testimony now
.&e- 1 is incorrect, that you went up there and spent the night the
© | firet night?
o A I believe so.
8 Q Well, is ytmr“testimony incorrect, now? Or is
19 what you told ==  © -
2 A Yes.
2 Q -~ the officers incorrect?
» A I believe it was the second night 1 stayed up
o there.
. ] MR, DENNY: Oh, I see.
. ® All right. I have no further questions.
W B MR. MANZELLA: Nothing further.
. : THE COURT: All right, Ladies and gentlemen ~-
do you have any other witnesges?
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14b-2 1 MR. KAY: Not this afternoon, your Honor.
@ 2 MR, MANZELLA: No, your Honor.
3 MR, KAY: We will in the morning.
: 4 THE COURT: We'll txy to start promptly at 9:30 tomorrow
! 5 morning, ladies and gentlemen. Unless something unforeseen
; 6 happens, we won't keep you out this time. We'll let you in
7 on everything just as we have thisg afternoon.
8 MR, MANZELLA: May Mr. Springer be excused?
9 THE COURY: Wait just a mowent; Mr. Springer.
10 Remember that during the recess, you are obliged
i1 not to converse amongst yourselves, nor with anyone else, nor
12 permit anyone else to converse with you on any subject
13 connected with the matter, nor to form or express any opinion
_ £ 14 on it until it is finally submitted to you.
.# % Good night., See you tomorrow morning at 9:30.
16 You m:j step down,
1 MR.MANZELLA: May Mr. Springer be excused?
18 . MR, DENKY:ﬂ Your Honor, I would cbject to his being
19 excused -- .
20 THE COURT: Just one second.

2 (Pause in the proceedings while the. members

2 of the jury exited the courtroom, )

2 THE COURT: Mr. Springer, the Court orders that you

B 2 return tomorrow morning at 9:00 o'clock. You may not

25

be

be on the witness stand, and then again you may. But the

.-

Court wants you hera tomorrow morning at 9:00; do you
27

o .

understand?

MR. KAY: Your Honor, I called the Van Nuys Office and

] ] ¢
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talked to Mr. Watnick's sedretary, and he -~

THE COURT: All right. You are excused until then.

MR, KAY: And he had left for the afterncon, but his
secretary was going to try and reach him at home tonight and
give him the message.

And the secretary sald that she wag under the
impression that there had been no subpoena delivered to the
office.

MR, DENNY: Well; this is the old subpoena, the subposna
duces tecum that was served on him about three weeks ago.

MR, KAY: Well, that's a little different thing. That
was for ome specific day and --

MR, DENNY: Well, Mr. Kay, if you'd listened to the
Judge, lie was put on call, specifically on that subpoena.

MR, KAY: He was put on call for that day.

MR, DENNY: No, he was not.

THE COURT: You'd better get him here, Mr. Kay, some-
how.

MR. KAY: Well, I've left -~

THE COURT: Or I'll send the bailiff out for him,

MR. KAY: Fina. I've left a message with the secretary,
your Homor. Ifﬁ.ﬁﬁre he will be here. |

THE'EOUﬁT: We want him here at 9:00.

5ﬂm. Ké!:*‘akay.' We had an infOfmtl convorsation, where
I think it was sald that he would be hera. And I think that
he will be here. |

MR, MANZELLA: You leé, the problem is that the Court -
probably itfl my fault. I M;; ﬁndér the impression that if

i i ;
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all the files were brought in, that it wasn't necessary to
have Mr. Watnick here. '

Since all the flles were brought in, we haven't
kept Mr. Watnick on call or apprised him of what's going on,
since we have all the files.

I thought that was our understanding.

MR, RAY: Yes.

THE COURT: The Court ig of the opinion that it's
probably a goose chase to have Mr. Watnick here. However -«

MR, KAY: All right. .

THE COURT; ~« Mr. Denny has a right to have him hare.

MR, KAY: I've notified his secretary, and his secretary
sald that she'll try to reach him at hom¢ tonight,

I don't have Mr. Watnick!'s home phone numbei,
and therets nothing more I could do. The secretary wouldn't
give me his home phone number, beésun she doesn't know who
I am and I don't blame her; I wouldn't want my secretary
giving out my phone number to strangers.

THE COURT: Well, your central office here must have
his phone number, so --

MR, DENNY: And all you have to do is get in touch with
Kelko, and she will give it to you. ‘

MR, KAY: Well, I know his own secretary has his number,
and she says she will call him at home and give him the
message to be here.

THE COURT: All right.

MR. DENNY: . Your Honor?

"li‘HE COURT: 'Tt;e information that you conveyed to her was

H

. . ¢
- CieloDrive.COMARCHIVES



14b-5

15 £fls.

Min

10
1
12

13

18

19

20

21

23
24
2%

26

27

28

6343

P t

that I wanted him here at 9:00 oiciécﬁ?

MR, RAY: Well, I said 9:30. I didn't --

THE COURT: All righé. Get back to him, then -- or
rather, get baékuté hiéféééfetéry; and convey the correct
information. I want him here at 9:00 o'clock, and I want
all of you gentlemen here at 9:00 o!clock.

Instead of your starting working at 9:30 on the
case, I want you to start at.9:00 o'clock,

MR, MANZELLA: Right.

THE COURT: It may not be necessary to put Mr.Watnick
on the stand, if Mr. Denny resolves in his mind that thers
are no further notes that would be of any assiastance to
him in determining whether or not there was a transaction
made in regard to Mr. Springer.

MR, KAY: Fine, your Honor. 1I'll get back to his
secretaty.

THE COURT: All right.

] ] ¢
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MR, DENNY: ALl right, your Honox, I would just like to
catch up with a couple of details here.
The Griffith Obsexrvatory chart that was drawn up
by Dr. Kaufmann and which was passed out to the jury, I think

~was never marked as an exhihit, I believe it should be, and I

understand that People's 107 is the next in order, if they have
no objection,

MR. KAY: No objection.

MR. DENNY: Since he was their witness,

MR, KAY: Nq objection, .

MR, DENNY: §gince he was their witness. If it gggié;he-n-

MR. KAY: No objection. e ”/r

MR. DENNY: If it could be Yeceived as 107.

THE COURT: All right; received.

MR, DEHHt}W And I have madé g_giagram on paper, with the
asgistance of ym;} good bai’liff; .%asi: night, to match the
diagram on the blackhoard that wqéﬁmade at the time Juan Flynn
testified, and if the People concur this is, in all riiE:::;

o ——
similar to or close enough to the diagram that appears on the

W
e,

tdentification. - - .. R ™
%, Ko NI .
MR. Kp¥y Xo, I W°“'h\$9n°“ft§ You don't have the circle

blackboard I would I;ké'tnis received or at least nparked for

with the gixla_infthefright,placa.
THE COURT: It seems cloee enough. I'll mark it for

identification. . . ' e

MR. DENMY: ‘Thank you, your Honor.
MR, MANZELLA: We‘re in recess, your Honor?

THE COURT: Welre in recess.

t
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See you tomorrow mornings
(whereupon, at 4:30 P, M., an adjournment was

taken in this matter.)

3
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